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RØMSKOG KOMMUNE 
Sekretær 

Arkiv:  033 
Saksbehandler: Tone Høgenes 
Bergquist 
Dato:  25.01.2016 
Saksmappe:  16/22 
 

 

 

 
REFERATER OG HØRINGER FORMANNSKAPET 01.02.16  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
1/16 Formannskapet 01.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
1. Referatene tas til orientering  
2. Det avgis høringsuttalelse ifht høring nr 11-Nytt inntektssystem  
 
 
Saksnr Regdato Avd/Sek/Sakb  Arkivkode 
Løpenr Navn 
 Innhold 
 
15/447-1 27.11.2015 RÅD/UTV/STISTE  217 
3385/15 Fylkesmannen i Østfold 

RAPPORT AVHOLDT FORVALTNINGSKONTROLL 
TILSKUDDSORDNINGER I LANDBRUKET  
 

13/380-8 30.11.2015 RÅD//ANNBOU   U64 
3404/15 Aurskog-Høland kommune 

REFERAT MEDLEMSMØTE AURSKOG-HØLAND OG RØMSKOG 
REISELIVSLAG  
 

15/479-2 22.12.2015 RÅD//ANNBOU   F30 
3588/15 Kjersti Hjerpeton Olsson 

VS: REKRUTTERING OG ETABLERING AV FOSTERHJEM FOR 
ENSLIGE MINDREÅRIGE FLYKTNINGER  
 

15/376-5 22.12.2015 RÅD//ANNBOU   002 
3593/15 Gjellebæk, Torleif 

FYLKESMANNEN ØNSKER MØTE OM KOMMUNEREFORMEN  
 

15/497-1 22.12.2015 RÅD/ØKONOM/ROAKAR 251 
3604/15 Husbanken 

INFORMASJONSSKRIV TIL KOMMUNENE 2016  
 

15/418-4 22.12.2015 RÅD//ANNBOU   U60 &18 
3607/15 Helsedirektoratet 

INFORMASJON OM ENDRINGER I ALKOHOLLOVEN - 
FIREÅRSREGELEN OG ENGROSSALG   
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15/500-1 22.12.2015 RÅD/OPPV/UNNDEG  H32 
3608/15 Ordfører i Sarpsborg 

BARNEHUS I ØSTFOLD - BREV FRA ORDFØREREN I SARPSBORG  
 

16/1-1 04.01.2016 RÅD//ANNBOU   X31 
21/16 Politiet 

POLITITJENESTE - ØST POLITIDISTRIKT  
 

15/149-20 07.01.2016 RÅD//ANNBOU   002 
51/16 Kommunal- og Moderniseringsdepartementet 

KOMMUNEREFORMEN - VIRKNINGEN AV NYTT 
INNTEKTSSYSTEM  
 

15/199-19 11.01.2016 RÅD//ANNBOU   150 
73/16 KMD 

STATSBUDSJETTET 2016 - DET ØKONOMISKE OPPLEGGET FOR 
KOMMUNER OG FYLKESKOMMUNER  
 

15/419-2 18.01.2016 RÅD//ANNBOU   L00 
153/16 Fylkesmannen i Østfold 

FYLKES- OG KOMMUNERETTET ARBEID MED UU 2014-2015, 
TILTAK K2 - RAPPORT FRA ØSTFOLD  

 
HØRINGER: 

1. Høring-Forebygging og oppfølgning av alvorlige hendelser i helse- og 
omsorgstjenestene - Frist 1. mars 2016 

2. Høring-Forslag om endret fastsetting av grunnlaget for korttidsytelsene etter 
folketrygdloven kapittel 8, 9 og 14 – Frist 20. februar 2016 

3. Høring-Forvaltningsplan for villsvin – Frist 1. mars 2016 
4. Forslag til forskrift om tradisjonell kunnskap knyttet til genetisk materiale                  – 

Frist 1. mars 2016  
5. Invitasjon til å gi skriftlige innspill til Kvinnsland-utvalget, utvalg som skal utrede ny 

organisering av eierskapet til spesialisthelsetjenesten – Frist 1. desember 2016 
6. Høringsbrev – NOU 2015:7 Assimilering og motstand – Norsk politikk overfor 

taterne/romanifolket fra 1850 til i dag – Frist 30. mai 2016 
7. Høring – Forslag om ny forskrift om dokumentasjon og omsetning av heiser og 

sikkerhetskomponenter for heiser – 8. februar 2016 
8. Høring – Forslag til handlingsprogram for det nye partnerskapet «Næringriket 

Østfold» - Frist15. februar 2016 
9. Forslag til ny taubanelov – Høring – Frist 9. februar 2016 
10. Høring – endring i forskrift av 22. mars 2002 om utøvelse av jakt, felling og fangst – 

Frist 15. februar 2016 
11. Høring – Forslag til nytt inntektssystem for kommunene – Frist 1. mars 2016 

(høringsuttalelse jfr. sak 11/16) 
12. Høring – Forslag til endringer i eksamensordningen i læreplan for Vg2 flyfag             – 

Frist 7. mars 2016 
13. Høringer – forslag til endringer i læreplaner i Vg3 automatiseringsfaget og i Vg3 

energioperatørfaget – Frist 7. mars 2016 
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14. Høring – Krav til tjenestebasert adressering og identifikatorer ved elektronisk 
samhandling – Frist 15. februar 2016 

15. Høringsbrev – NOU 2015:17 Først og fremst – Frist 21. mars 2016 
16. Høring av forslag til endringer i motorferdselregelverket med videre 

• Bruk av el-sykler i utmark, høringsnotat fra Miljødirektoratet 
• Persontransport i utmarksnæring, høringsnotat fra KLD                                 

Frist 4. mars 2016 
17. Høring – Endringer av læreplaner for Vg2 helsearbeiderfag og Vg3 helsearbeiderfaget  
      - Frist 7. mars 2016 
18. Høring-forslag til ny forskrift om vannforsyning og drikkevann – Frist 11. april 2016  

      19. Høring-Forslag til midlertidig lov som skal gi utvalg tilgang til taushetsbelagt info. 
            - Frist 3. februar 2016 
      20. Høring om kortere ventetid på barnehageplass – Frist 26. februar 2016 
      21. Høringsuttalelse - flypassasjeravgift - endring av forskrift – Frist 21. februar 2016 
 
 

Anne Kirsti Johnsen 
rådmann 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
Sekretær 

Arkiv:  033 
Saksbehandler: Tone Høgenes 
Bergquist 
Dato:  22.01.2016 
Saksmappe:  16/56 
 

 

 

 
RAPPORTERING PÅ POLITISKE VEDTAK 2. HALVDEL 
2015  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
2/16 Formannskapet 01.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
Rapporteringen tas til orientering  
 
 
SAKENS FAKTA: 
Det rapporteres på politiske vedtak, status på gjennomføring.  
 
Bakgrunn:  
Rapportering på politiske vedtak 2. halvdel 2015  
 
 
VURDERING: 
Det vurderes at oversikten er fullstendig  og at fremdriften er god.  
 
KONKLUSJON: 
 
 
VEDLEGG:  
Oversikt over vedtak  
 
UTSKRIFT SENDES:  
Tjenestelederne  
Revisjon 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  U03 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  25.01.2016 
Saksmappe:  16/34 
Unntatt offentlig ofl §23 

 

 

 
RØMSKOG NÆRINGSSELSKAP AS  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
14/16 Formannskapet 01.02.2016 
/ Kommunestyret 11.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
Utvikling 

Arkiv:  K40 
Saksbehandler: Ann Kristin Halvorsrud 
Dato:  15.01.2016 
Saksmappe:  16/40 
 

 

 

 
OPPRETTELSE AV VILTNEMND  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
3/16 Formannskapet 01.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK 
Formannskapet oppnevner følgende fem representanter til viltnemnda: 
 
Viltnemnda gis vedtaksmyndighet etter viltloven, naturmangfoldloven og hundeloven som 
naturlig tilhører nemndas ansvarsområde og oppgaver. 
 
Rådmannen gis fullmakt til i samarbeid med viltnemda å utarbeider en oversikt over  
ansvarsområder og arbeidsoppgaver for viltforvaltningen i kommunen. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
I kommunestyrets møte den 17.09.15 i sak 50/15 ble viltnemnda lagt ned og de viltfaglige 
sakene lagt til Utvalg for utvikling og planutvalg.  
 
I sak 16/15 i møtet for Utvalg for utvikling og planutvalg den 05.11.2016 ble følgende vedtak 
fattet: 
«Utvalget fremmer forslag til kommunestyret om at viltnemda i Rømskog kommune vurderes 
gjenopptatt» 
 
Kommunestyret fattet i møte den 10.12.15 følgende vedtak i sak 72/15: 
1. «Det opprettes viltnemd i Rømskog kommune 
2. Formannskapet utnevner representanter til viltnemda og avgjør om den skal ha 

vedtaksmyndighet». 
 
De viltfaglige sakene vil i hovedsak bli fattet i henhold til viltloven med tilhørende forskrifter, 
naturmangfoldloven og hundeloven, samt være høringsinstans. En henviser til ovennevnte 
saker i forhold til utdyping av viltnemndas oppgaver og ansvarsforhold. I sak 72/15 
«Vurdering av gjenopptakelse av viltnemnda» i kommunestyret den 10.12.15 ble det lagt fram 
forskjellige modeller for organisering av et viltfaglig organ. En skisserte også noen fordeler 
og ulemper ved de forskjellige modellene i forhold til sammensetning av organet og 
vedtaksmyndigheten. 
 
Viltnemnda hadde tidligere vedtaksmyndighet etter ovennevnte lovverk. Høringsuttalelser 
vedrørende overordnede politiske saker ble løftet opp og gjerne til kommunestyret. 
 
 
Relevante bestemmelser: 
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Økonomiske forhold: 
Utbetaling av møtegodtgjørelse. De siste årene har det vært 2- 4 møter i viltnemnda i året. 
 
 
VURDERING: 
Ved å legge vedtaksmyndigheten til viltnemnda vil en få en rask saksbehandlingstid og det 
blir kort vei fra fagkunnskapen til vedtak og utøvelse av vedtaket. Ofte har representanter som 
blir valgt inn i fagutvalg et godt kontaktnett med interessenter / fagpersoner innenfor 
fagområdet som vil være en styrke for vedtaksutøvelse. En antar det vil være mer attraktivt å 
sitte i et utvalg/nemnd som har vedtaksmyndighet. 
 
Hvis vedtaksmyndigheten skal legges til et overordnet utvalg over viltnemnda, vil 
saksbehandlingstiden bli lengre. De som sitter i et overordnet/tverrfaglig utvalg kan vurdere 
innspill og uttalelser fra viltnemnda i forhold til andre samfunnsinteresser enn det et fagråd 
nødvendigvis gjør. 
 
Meldingsplikten til kommunen i forhold til viltlovgivningen bør legges til viltnemnda. 
 
 
KONKLUSJON: 
Ut fra vedtaket om å opprette ei viltnemnd, bør den også gis myndighet til å fatte vedtak. 
 
 
UTSKRIFT SENDES: 
Oppnevnte representanter til viltnemnda 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
Økonomi 

Arkiv:  200 
Saksbehandler: Roar Karlsen 
Dato:  27.01.2016 
Saksmappe:  16/59 
 

 

 

 
FINANSRAPPORT 2015  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
15/16 Formannskapet 01.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING/VEDTAK: 
Rapporten tas til orientering 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Finansrapporten for 2015 inneholder tall pr. 31.12.15. Noen tall brukt i sammenligninger er 
fra andre tidspunkter, og dette er da kommentert. Årsaken til dette er at bla SSB har andre 
tidspunkter for noen av sine rapporter. 
 
Relevante bestemmelser: 
I henhold til Rømskog kommunes finansreglement som ble vedtatt i K-sak 65/15kap 6.5 og 
7.7 skal en finansrapport forelegges kommunestyret for hver tertial. Rapporten skal inneholde 
oversikt over ledig likviditet og oversikt over kommunens gjeldsportefølje. 
 
Økonomiske forhold: 
Se rapporten 
 
VURDERING: 
Rapporten gir et dekkende bilde av kommunens finansielle situasjon. Det vurderes å være 
tilfredsstillende. Rentenivået siden nyttår har i henhold til alle spådommer vært på vei 
nedover. Sentrale økonomer uttaler nå at renten vil ligge på et lavt nivå en lengre periode 
framover.  
 
KONKLUSJON: 
Rapporten tilfredsstiller kravene i Finansreglementet 
 
VEDLEGG: 
Rapport for finansforvaltningen pr. 31.12.2015 
 
UTSKRIFT SENDES: 
Revisjon 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  002 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  15.01.2016 
Saksmappe:  16/39 
 

 

 

 
KOMMUNIKASJONSPLAN KOMMUNEREFORM FASE 2  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
4/16 Formannskapet 01.02.2016 
/ Kommunestyret 11.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
1. Kommunikasjonsplan for kommunereformen fase 2 vedtas. 
2. Det bevilges kr 50 000 til gjennomføring av tiltakene i planen over konto 11400 - 

1000 -100, beløpet dekkes av tilskudd bevilget fra Fylkesmannen. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Kommunestyret vedtok i sak 76/15: 
1. Prosjektgruppen gis fullmakt til å utrede et forhandlingsgrunnlag for en sammenslåing 

med Aurskog-Høland kommune og evt. nabokommuner til Aurskog-Høland.  
2. Det nedsettes et forhandlingsutvalg. Prosjektgruppen utgjør forhandlingsutvalget. 

Forhandlingsutvalget gis fullmakt til å fremforhandle en intensjonsavtale med 
Aurskog-Høland kommune og evt. nabokommuner til Aurskog-Høland. Rådmannen 
bistår forhandlingsutvalget. 

3. Administrasjonen utarbeider en fremdriftsplan for arbeidet som inkluderer en plan for 
kommunikasjon med innbyggerne. Innbyggerne skal gis mulighet til å uttale seg om 
intensjonsavtalen før kommunestyret fatter sitt endelige vedtak i juni 2016. 

 
Vedlagt ligger administrasjonens forslag som innebærer utstrakt dialog med innbyggerne før 
kommunestyret skal fatte sitt endelige vedtak om kommunereformen 16.6.16. 
 
Tidspunktene for tiltakene er fastsatt ut ifra at avsluttende møte i forhandlingene er fastsatt til 
11.4.16, og at formannskapet skal behandle resultatet av forhandlingene 18.5.16. 
 
Fylkesmannen skal ha et dialogmøte med kommunestyret i februar/mars og gi sin foreløpige 
vurdering ifht den anbefaling de skal avgi til regjeringen. 
 
Økonomiske forhold: 
Det avsettes kr 50 000 til gjennomføring av spørreundersøkelse blant innbyggerne, 
annonsering og møteavvikling av midlene som er bevilget fra Fylkesmannen. 
 
 
VURDERING: 
Det vurderes at planen inneholder de nødvendige tiltak for å gi innbyggerne tilstrekkelig 
informasjon om og mulighet til å fremme sine syn i kommunereformprosessen. 
 
KONKLUSJON: 
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Den fremlagte planen anbefales vedtatt. 
 
VEDLEGG:  
Forslag til kommunikasjonsplan kommunereformen fase 2. 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Tjenesteledere 
Revisjon 
WEB-redaktør 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  F30 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  14.01.2016 
Saksmappe:  16/36 
 

 

 

 
MOTTAK AV FLYKTNINGER 2016  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
5/16 Formannskapet 01.02.2016 
/ Kommunestyret 11.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
1. Det foretas følgende budsjettreguleringer i forbindelse med mottak av flyktninger: 

Rammen til oppvekst styrkes med   kr 1 470 000  
Rammen til NAV styrkes med   kr    330 000 
Rammen til sentraladm. strykes med  kr    200 000 
Ny inntekt integreringstilskudd flyktninger  kr 2 000 000 

 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Kommunestyret vedtok i sak 77/15 
1. Rømskog bosetter i tråd med tidligere kommunestyrevedtak 10 flyktninger (to 

familier) i 2016. 
2. Rømskog kommune legger til grunn foreløpige plantall for bosetting i 2017 15 

flyktninger 
3. Det bosettes ikke enslige mindreårige asylsøkere før statlig fullfinansiering av 

barnevernstiltak for disse er vedtatt. 
 
Administrasjonen har arbeidet med planer for bosetting, og har god dialog med Husbanken 
IMDI og Fylkesmannen. Vi har også et godt samarbeid med Marker og Aurskog-Høland 
kommuner for å dra nytte av deres erfaringer. 
 
Organisatorisk plassering 
Ansvaret for bosetting og oppfølging av flyktninger legges til Oppveksttjenesten. Tjenesten 
styrkes med ressurser til administrasjon, miljøarbeidertjeneste og drift av 
introduksjonsprogrammet. 
 
Bolig 
Det er avertert behov for utleieboliger til flyktninger i Rømskog, og Utvikling har vurdert de 
aktuelle boligene som er meldt inn, og har funnet to leiligheter som kan være klare ca 
15.mars.. Boligene bør ligge sentrumsnært eller i gangavstand til sentrum. Det bør være minst 
to boliger med normal standard. Det mest aktuelle er at kommunen leier boligene, møblerer 
dem i enkel standard og fremleier boligene til flyktningene. Husleien fastsettes i tråd med 
Husbankens regler for bostøtte.  
 
Tjenester til flyktninger 
Flyktningene skal bruke de ordinære offentlige tjenestene som barnehage, skole, fastlege, 
tannlege, helsestasjon, kommunal bolig, NAV osv. Det må beregnes bruk av tolketjenester. I 
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tillegg skal de voksne innen tre måneder starte i ett 2-årig introduksjonsprogram. Nyankomne 
flyktninger har rett og plikt til å delta i introduksjonsprogram som består av norskopplæring, 
samfunnsfag, språkpraksis og arbeidspraksis. Programmet er på full tid, hele året i to år, og 
skal kvalifisere for arbeid eller annen utdanning. Samarbeid med frivillige organisasjoner i 
introduksjonsprogrammet og integreringsarbeidet er viktig for å lykkes. 
 
Introduksjonsstønad er den inntekt deltakerne i introduksjonsprogrammet mottar, den er 2 G 
(2/3 av 2 G for gruppen 19-25 år). Dette er en skattbar inntekt som skal utbetales gjennom 
kommunens lønnssystem. Udokumentert og ureglementert fravær medfører trekk. 
Flyktningene har rett til 600 timer norskundervisning fordelt på tre år.  
 
Det må ansettes bl.a lærer og miljøarbeider i til sammen 150 % stilling til å drive 
introduksjonsprogrammet og følge opp flyktningene. Barn i skolealder vil ha behov for noe 
ekstra bistand den første tiden i skolen. Nyankomne flyktninger trenger fadderfamilier i 
Rømskog, det er et tilbud som kan organiseres av Frivilligsentralen. 
 
Kommunen har startet med kompetansehevende tiltak for ansatte. 
 
Relevante bestemmelser: 
Introduksjonsprogrammet er et opplæringstilbud hjemlet i Introduksjonsloven.  
 
 
Økonomiske forhold: 
Foreslåtte satser for integreringstilskudd i 2016:   

Integreringstilskudd      

Bosettingsår Sats 

År-1 (2015) 

kr. 184 000 (voksen)* 
kr. 184 000 (barn)* 
kr. 234 000 (enslig voksen) 
kr. 184 000 (enslig mindreårig) 

År-2  kr. 220 000 
År-3 kr. 160 000 
År-4 kr.   83 400 
År-5  kr.   70 000 

Barnehagetilskudd  kr.   24 500 (engangstilskudd) 
Eldretilskudd  kr. 162 000 (engangstilskudd) 

*Personer regnes som voksne fra og med året de fyller 18 år. 

Integreringstilskuddet skal dekke kommunens utgifter i bosettingsåret og de fire neste til 
introduksjonsstønad, supplerende sosialhjelp, barnevernstjenester, tolk, administrasjon, 
introduksjonsprogram, barnehagetjenester, helsetjenester, kultur- og ungdomstiltak.  
 
I tillegg vil kommunen motta ca kr 32 000 pr deltaker i introduksjonsprogrammet. 
 
Ved mottak av 10 flyktninger i 2016 vil kommunen motta ca kr 2 mill, hvis det er 4 voksne og 
6 barn. Det budsjetteres med følgende utgifter: 
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1,5 stilling fra 1.3.16  kr 800 000  Oppvekst 
Læremidler   kr   20 000  Oppvekst 
Tolketjenester   kr 150 000  Oppvekst 
Introduksjonsstønad fra 1.5  kr 500 000  Oppvekst 
Sosialhjelp/etablering  kr 330 000  NAV 
Uforutsette utgifter  kr 200 000  Sentraladm. 
Sum    kr     2 000 000  
 
VURDERING: 
Det vurderes at Rømskog kommune kan klare å skaffe to boliger, slik at det kan bosettes 
flyktninger i løpet av våren. Det er umulig å anslå det faktiske hjelpebehøvet før det er 
kartlagt hos den enkelte flyktning, men tjenesteomfanget er forsøkt estimert, og det er grunn 
til å tro at den foreslåtte organiseringen også kan romme de 15 flyktninger som eventuelt 
bosettes i 2017.  
Det vurderes at det arbeidet som er gjort gjennom Bolyst for å inkludere nye innbyggere i 
lokalsamfunnet kan utvides til å gjelde nyankomne flyktninger også. Mottak av flyktninger er 
en spennende, men krevende oppgave, og det er behov for et godt tverrfaglig samarbeid, og 
ikke minst stor innsats fra lokalsamfunnet. 
 
KONKLUSJON: 
De foreslåtte budsjettreguleringer avspeiler ansvarsfordelingen på kommunens tjenester. 
 
VEDLEGG:  
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Tjenesteledere 
Kommunekasserer 
Revisjon 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
Utvikling 

Arkiv:  150 
Saksbehandler: Jan Marius Eriksen 
Dato:  20.01.2016 
Saksmappe:  16/38 
 

 

 

 
BUDSJETTREGULERING INVESTERINGSBUDSJETT 2016  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
6/16 Formannskapet 01.02.2016 
/ Kommunestyret 11.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
1. Kr 250 000 til ferdigstillelse av prosjektet skatepark legges inn i investeringsbudsjettet 

for 2016 da den ikke vil bli ferdigstilt i 2015. Tiltaket finansieres ved bruk av fond. 
2. Kr 366 000 til ferdigstillelse av prosjektet veiskilt legges inn i investeringsbudsjettet 

for, videreføres til 2016, da dette ikke bli ferdigstilt i løpet av 2015. Tiltaket 
finansieres ved bruk av fond  

3. Kr 3 700 000 avsatt til bygging av to-mannsbolig på gnr/bnr 71/104 strykes fra i
 investeringsbudsjettet 2016. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
 
Skatepark 
I Rømskog kommunes økonomiplan for 2015-2018 var det budsjettert med kr 450 000 til 
skatepark i 2015. Valgte entreprenør anbefalte å gjøre grunnarbeidene i 2015 for så å asfaltere 
og plassere elementer i 2016. Grunnen til at dette er den beste løsningen i følge valgt 
entreprenør er at da får de tilkjørte massene "satt" seg i løpet av vinteren, og det vil føre til et 
bedre sluttresultat. Ferdigstillelsen av prosjektet vil koste kr 250 000, og prosjektets 
totalkostnad inkl mva kommer på kr 490 000. 
 
Veinavn 
I Rømskog kommunes økonomiplan for 2015-2018 var det budsjettert med kr 400 000 til 
veinavnprosjektet i 2015. Prosjektet er ikke avsluttet, og det er behov for kr 366 000 til 
ferdigstillelsen som planlegges våren 2016. 
 
Utleiebolig 
I Rømskog kommunes økonomiplan var 2015 – 2018 var det budsjettert med kr 3 700 000 for 
bygging av to-mannsbolig på gnr/bnr 71/104. Kommunestyrets vedtak av 11.6.15 sak 37/15 
forutsetter Husbanktilskudd på 40 %. 
Husbanken har gitt Rømskog kommune tilskudd på 26 % av prosjektkostnadene.  
Kommunen har etter annonsering fått inn 5 mulige leieobjekter, bl.a til flyktninger. 
 
Grunnen til at dette ikke ble innarbeidet i budsjett 2016, var at disse opplysningene ikke var 
kjent på det tidspunkt da prosessen startet. 
 
 
VURDERING: 
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Det vurderes at tiltakene skatepark og veinavn må fullføres, og at finansieringen må vedtas. 
 
Det vurderes at kommunen kan klare å skaffe utleieboliger i det private markedet slik at 
byggingen av to-mannsboligen kan strykes fra investeringsbudsjettet. 
 
 
KONKLUSJON: 
Det anbefales at investeringsbudsjettet 2016 reguleres som foreslått. 
 
VEDLEGG:  
Brev fra Husbanken 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Tjenesteleder Utvikling 
Revisjon 
Kommunekasserer 
Tjenesteleder kultur 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
Økonomi 

Arkiv:  U01 
Saksbehandler: Roar Karlsen 
Dato:  26.01.2016 
Saksmappe:  15/361 
 

 

 

 

SØKNAD OM ØKONOMISK STØTTE TIL POST I BUTIKK  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
7/16 Formannskapet 01.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK: 
1. Tørnby Landhandel AS innvilges støtte til drift av post i butikk med kr 25 000. 
2. Støtten anses som bagatellmessig støtte og beløpet dekkes fra formannskapets reserve-

konto 14901/1990/120 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Tørnby Landhandel AS søker den 12.10.15 om økonomisk støtte til drift av post i butikk. 
Firmaet ønsker å sikre at kommunens innbyggere fortsatt skal ha et godt tilbud om post i 
butikk. Firmaet sier i sin søknad at Posten er tidkrevende i den daglige driften, og at det gir 
lite avkastning. 
 
Relevante bestemmelser: 
Tørnby Landhandel AS har ikke tidligere mottatt offentlig støtte som for de siste 3 årene 
tilsammen kommer opp i et beløp på EUR 200 000 
 
Økonomiske forhold: 
Tørnby Landhandel AS sitt regnskap for 2014 viser et overskudd på kr 248 716, i 2013 var 
det et negativt resultat på kr 3 396. Salgsinntektene var kr 8 626 682, en økning på ca 51 000 i 
forhold til 2013. Noe av årsaken til bedring av resultatet er redusert bemanning, samt redusert 
lønn til daglig leder pga sykdom. For 2015 er derimot tallene helt annerledes pr. 31.08. med et 
underskudd på kr. 113 351. Firmaet regner med at de totalt i inneværende år vil gå i balanse. 
 
VURDERING: 
Det vurderes at det kan gis bagatellmessig støtte på kr 25 000 til drift av post i butikk. Det er 
viktig å opprettholde butikktilbudet i Rømskog, og post i butikk er en av flere tilbud som er 
med på å skape mer trafikk i butikken. 
Firmaet søkte også i 2014 om dette, og fikk innvilget søknaden med kr 50 000. (F-sak 38/14) 
 
KONKLUSJON: 
Det anbefales å innvilge søknaden. 
 
VEDLEGG:  
1. Søknad fra Tørnby Landhandel AS 

Årsrapport med regnskap ligger i saksmappa 
 
UTSKRIFT SENDES: 
1. Søker, Tørnby Landhandel AS 
2. Revisjon 
3. Kommunekasserer 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  609 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  20.01.2016 
Saksmappe:  16/48 
 

 

 

 
MASSIVTRE I BYGGEPROSJEKTER  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
8/16 Formannskapet 01.02.2016 
/ Kommunestyret 11.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
1 Rømskog kommune har som målsetting at oppføring av kommunale bygg skal skje 

innen bærekraftige rammer og med fornybare råstoffer.  

2. Bygg i kommunens regi skal alltid vurderes utført i massivtre eller reisverk av 
trematerialer og skal fremgå av anbudsgrunnlaget.  

 
 
SAKENS FAKTA: 
Bakgrunn: 
Rømskog kommune har som målsetting at drift, investeringer, forvaltning og all annen 
virksomhet skal foregå mest mulig innen miljømessig bærekraftige rammer. Gjennom årenes 
løp har kommunen vedtatt klima- og miljøplan og gjennomført ulike tiltak for å ivareta 
miljøet i videst mulige forstand. De siste årene har tiltakene i stadig større grad rettet seg mot 
tiltak for å redusere utslipp av klimagasser. Utover tilpassing til sentrale bestemmelser har 
kommunen utredet, forsøkt gjennomført og gjennomført flere tiltak som har bidratt til 
reduksjon av klima utslipp. Herunder kan nevnes miljøfyrtårn, elbiler, bioenergianlegg, mv.  
 
Ut i fra de siste utredningene fra FNs klimapanel og utslippsmålene til den norske 
regjerningen er det fortsatt mye som står igjen før utfordringene rundt global oppvarming ikke 
lenger vil være gjeldende.  
 
Foreløpig er det ikke oppfunnet noe som medfører at problemet kan løses med enkle grep, 
men at summen av mange små tiltak som fører oss nærmere målet. Arbeidet må derfor 
fortsette og kommunene sammen med de øvrige offentlige forvaltningsnivåene kan gå foran 
for at dette skal få en effekt som monner.  
 
Utslipp av klimagasser kan i utgangspunktet reduseres på to måter, enten ved at man sørger 
for at CO2 ikke slippes ut eller at en sørger for at CO2 i atmosfæren bindes i en eller annen 
form. Trær og skog er av de viktigste elementene for å binde karbon og de norske skogene har 
et årlig nettoopptak av CO2 som tilsvarer ca 50 prosent av klimagassutslippene fra andre 
sektorer i Norge. Ved å benytte tre som bygningsmateriale viser beregninger at man ved bruk 
av dette materialet binder ca 0,7 tonn CO2 pr m3 vegg, mens man ved å bygge i stål og betong 
frigjør ca 1 tonn CO2 pr m3 vegg. 
 
Østfold fylkeskommune har vedtatt at alle bygg som oppføres i fylkeskommens regi skal 
vurderes oppført i tre. Rakkestad kommune har utfordret Rømskog som også er en betydelig 
skogkommune til å fatte vedtak om bruk av massivtre. Skogbrukssjefen anbefaler vedtaket. 
 



  Sak 8/16 
 

 Side 20 av 32   
 

VURDERING: 
Med overnevnte som bakgrunn er det av stor betydning at bruken av trevirke i bygg økes. De 
siste årene har massivtre blitt et nytt produkt basert på tre – i tillegg til tradisjonelt reisverk. 
Massivtre er byggeelementer som er satt sammen etter samme prinsipp som kryssfinér. 
Elementene er bygd opp av korslagte treplater som er sammenføyd med lim. Antall lag 
varierer, normal totaltykkelse er fra 60 til 240 mm. Det har vist seg at massivtre i mange 
sammenhenger er en fullverdig konkurrent til stål og betong som byggemateriale i mange 
hustyper. Dette sett både i forhold til pris, byggehastighet, arbeidsmiljø og bomiljø.  
 
Uroen rundt at dette er et mer brennbart materiale en betong kan forskningen understreke at 
ikke er berettiget. Massivtrebygg blir stående lenger enn betong og stålbygg ved brann. Et 
viktig og ofte avgjørende valg for byggemetode er prisen. Det er derfor viktig å merke seg at 
det er konkurransedyktig på pris i forhold til andre byggemetoder.  
 
Raskere oppføringstid, lite avfall, tekniske fag har en enkel jobb, og sett i et livsløp er 
vedlikeholdskostnadene lavere enn i et betongbygg. Alle erfaringer viser også at bomiljøet 
oppfattes som bedre enn i tradisjonelle betongbygg. Bomiljø er i dag en viktig faktor ved valg 
av byggemetode. 
 
Rundt om i verden er denne byggemetoden i sterk vekst og møter annerkjennelse i mange 
miljøer. I Norge er byggemetoden kommet i gang og særlig har det blitt bygd mange hybelhus 
i massivtre i tilknytning til høyskoler og universiteter. Flere kommuner vurderer å øke bruken 
av massivtre i bygg, det kan være skoler, sykehjem omsorgsleiligheter mm.  
 
Økt kompetansebehov – kan gi næringsutvikling 
Utfordringen med nye byggemetoder er det ikke finnes tilstrekkelig med kompetanse og at det 
blir valgt kjente materialer i en krevende anbudskonkurranse. På denne bakgrunn er det 
vesentlig at det offentlige går foran og etablerer føringer og prinsippvedtak om bærekraftig 
oppføring av bygninger. Dette vil medføre at det opparbeides kompetanse og at metoden blir 
likeverdig andre byggemetoder.  
 
På lenger sikt kan man også se for seg muligheten av å etablere produksjonen av 
massivtreelementene i Østfold, noe som vil bidra til etterlengtet lokal verdiskapning. Men, det 
er avhengig av at det finnes et marked. Det er derfor vesentlig at det blir brukt mer trevirke i 
offentlige bygg, dette vil bidra til utnyttelse av lokalt råstoff, danne et mulig grunnlag for 
framtidig lokal verdiskapning og sørge for en betydelig mer klimavennlig oppføring av bygg.  
 
KONKLUSJON: 
Saken anbefales. 
 
VEDLEGG:  
Brev fra Rakkestad kommune 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Rakkestad kommune 
Tjenesteleder Utvikling 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  075 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  22.01.2016 
Saksmappe:  16/49 
 

 

 

 
VENNSKAPSKOMMUNESAMARBEID LATVIA  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
9/16 Formannskapet 01.02.2016 
/ Kommunestyret 11.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Det er svært vanlig at norske kommuner har vennskapskommuner i andre land. Rømskog 
kommune har i en årrekke hatt vennskapssamarbeid med kommuner i Latvia. Dette har vært i 
samarbeid med Østfold fylkeskommune, Aremark, Marker og Spydeberg kommuner som har 
vennskapskommuner i samme område. 
 
Det er gjennomført ulike prosjekter, og utvekslinger. Ungdomsfabrikken har hatt besøk og 
vært på besøk hos ungdomsklubber i Latvia, Arbeiderkvinnelaget i Rømskog har hatt 
innsamlingsaksjon og besøkt vennskapskommunen i den forbindelse. Siste besøk fra Latvia 
hadde som tema helse- og omsorgstjenester. I 2015 deltok vi på et prosjektbesøk i Latvia i 
regi av KS. Av kapasitetsgrunner har vi ingen pågående prosjekter nå. 
 
Samarbeidsavtalen står nå foran fornyelse. 
 
Økonomiske forhold: 
Selve avtalen innebærer ingen økonomiske forpliktelser. Prosjektene finansieres ved EU-
midler. Fylkeskommunen og KS har også bidratt med midler. Det er påløpt noe reise- og 
oppholdsutgifter. Den største kostnaden er forbundet med bruk av arbeidstid. Det er ikke 
budsjettert med en egen post til Vennskapskommunesamarbeid, men det er brukt i underkant 
av kr 10 000 årlig. 
 
 
VURDERING: 
Det vurderes at vennskapssamarbeidet har vært positivt for kommunen. Å utveksle erfaringer 
med andre gir verdifull læring og perspektiv på egen virksomhet. Det at privatpersoner og 
frivillige lag også knytter kontakter i vennskapskommunen er gledelig og styrker båndene. 
 
Kommunen som samfunnsaktør har også et globalt ansvar. Samarbeidsavtalen betyr svært 
mye for vår vennskapskommune, fordi den gir dem mulighet til å søke om EU-midler til 
utviklingsprosjekter. 
 
Administrasjonen mener vennskapssamarbeidet bør fortsette, selv i travle tider. 
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KONKLUSJON: 
Det anbefales å inngå ny samarbeidsavtale. 
 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Revisjon 
Østfold fylkeskommune 
Spydeberg kommune 
Aremark kommune 
Marker kommune 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  000 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  14.01.2016 
Saksmappe:  16/35 
 

 

 

 
KS DEBATTHEFTE TARIFF  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
10/16 Formannskapet 01.02.2016 
/ Kommunestyret 11.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
Rømskog kommunes kommentarer til KS debatthefte oversendes KS som innspill. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
Bakgrunn: 
Våren 2016 skal Hovedtariffavtalen forhandles og det skal gjennomføres sentrale 
lønnsforhandlinger i KS-området. Debattheftet 2016 gir nyttig bakgrunnsinformasjon og en 
oversikt over sentrale problemstillinger som kan bli aktuelle til i vårens tariffoppgjør. 
Debattheftet 2016 fra KS blir sendt ut til alle landets kommuner og det er ønskelig at 
spørsmålene i debatthefte behandles politisk i forkant av strategikonferansen og fylkesmøtet. 
Forhandlingene starter etter påske og fristen er 30. april. 
KS som er kommunens arbeidsgiverorganisasjon, forhandler på vegne av kommunene, og har 
fullmakt til å inngå tariffavtaler på våre vegne. 
 
Kommunestyret har det overordnede arbeidsgiveransvaret og for å sikre en god forankring, 
ber KS om at alle Østfoldkommunene behandler spørsmålene i debattheftet politisk 
i forkant (frist 20.2) av strategikonferansen og Fylkesmøtet i KS Østfold 2.- 3.3.16.  
Fylkesstyret i KS Østfold nedsetter en redaksjonskomite som lager saksfremstilling med 
forslag til vedtak til behandling i fylkesmøtet. Redaksjonskomiteens forslag er basert på 
drøfting og innspill under strategikonferansen og oversendt uttalelse fra kommunene i 
Østfold.  
 
Inndelingen i debatthefte er tredelt med fokus på:  
1. Sentralt lønnsoppgjør   
2. Arbeidsgiverpolitikk (Heltidskultur , sykelønn og nærvær)  
3. Offentlig tjenestepensjon   
4. Særavtalene 
 
Rådmannens ledergruppe har jobbet med dokumentet og gitt innspill på de spørsmålene 
debatthefte stiller, og anbefaler følgende innspill:  
 
Rømskog kommune anbefaler at det settes av midler til lokale forhandlinger i 2016, forutsatt 
at avsatt pott er av en tilstrekkelig størrelse. 
 
Dersom deler av disponibel ramme skal brukes til tilpasninger til det nye lønnssystemet, bør 
heving av begynnerlønn/garantilønn prioriteres i kombinasjon av en svakere utviklingskurve 
på ansiennitetsstigen. 
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 Rømskog kommune ønsker en harmonisering av regelverk i folketrygdloven og 
hovedtariffavtalen når det gjelder sykelønn. Målet må være en enklere oppfølging av 
sykelønnssaker i kommunen. 
 
Rømskog kommune stiller seg positiv til endringer i hovedtariffavtalen som kan gjøre det 
lettere å gjennomføre arbeidstrening for sykmeldte arbeidstakere. 
 
Rømskog kommune slutter seg til gjennomgangen av pensjonsordninger i debattheftet. Økt 
forutsigbarhet for kommunen når det gjelder pensjonskostnader må prioriteres. 
 
Rømskog kommune ønsker at SGS 1001 – Reiseregulativet tilpasses de nye grensene for 
skattefri kilometergodtgjørelse 
 
 
VURDERING: 
Administrasjonens kommentarer til temaområdene med tilhørende spørsmål. 
1. Sentralt lønnsoppgjør 

Hvilke elementer i oppgjøret (f.eks. lokal pott eller generelle tillegg) skal prioriteres? 
Normalt blir det avsatt midler til lokale forhandlinger i kommunene ved hvert 
hovedoppgjør, dvs annethvert år. Det er relativt ressurskrevende å gjennomføre lokale 
forhandlinger. Derfor er det ofte et innspill fra kommunene at avsetning av midler til 
lokale forhandlinger forutsetter at potten er stor nok til at det faktisk er noe å forhandle 
om. Det vil ofte være behov for å gjøre lokale justeringer av utilsiktede lønnsmessige 
skjevheter som har oppstått mellom arbeidstakere, noe vi normalt bare løser gjennom 
lokale forhandlinger av avsatt pott. 
Hvilke stillingsgrupper bør eventuelt prioriteres ved sentrale tillegg? 
Administrasjonen har ingen konkrete innspill her. 
Administrasjonen ser ikke at vi har noen utpregede strukturelle skjevheter som kan 
rettes oppgjennom sentrale tillegg til bestemte grupper i lønnssystemet, og har følgelig 
ingen konkrete innspill her. 
Er det behov for å bruke deler av disponibel ramme til tilpasninger til det nye 
lønnssystemet? 
Innføring av nytt lønnssystem i 2015 har skapt utfordringer i mange kommuner ved at 
relativt nylig ansatte arbeidstakere vil gå forbi ansatte med lang ansiennitet i løpet av 
de nærmeste årene fordi nytilsatte må tilbys høyere begynnerlønn enn tariffavtalen 
tilsier. I Rømskog kommune er ikke dette noen stor utfordring, da vi i de aller fleste 
tilfeller tilsetter nytilsatte etter tarifflønn. Kan vi fortsette med det vil innføringen av 
det nye lønnssystemet ikke by på problemer. Viser imidlertid at kommunene rundt oss 
er nødt til å tilby høyere begynnerlønn en tariffavtalen tilsier for å klare å rekruttere 
ansatte.  
Det har heller ikke vært et problem for oss så langt, da de sykepleierne vi har rekruttert 
har hatt relativt høy ansiennitet. Et svar på den utfordringen de andre kommunene har, 
og som vi ser også nok vil komme hos oss framover, vil være å heve den tariffestede 
begynnerlønnen, og da heller ha en 
svakere utviklingskurve på ansiennitetsstigen. 
 

    2. Heltidskultur 
Hvordan kan Hovedtariffavtalen bli et bedre verktøy for å utvikle en heltidskultur? 
Dette er særlig en utfordring innen pleie- og omsorgssektoren, der de fleste ansatte 
jobber i turnus. Det er ofte nødvendig å benytte små stillingsbrøker for å få 
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døgnkontinuerlige turnuser til å gå opp. Ansatte i turnus arbeider som hovedregel hver 
tredje helg. For å få stillinger med høyere stillingsbrøk, kan en lyse ut noen stillinger 
med arbeid annenhver helg.  
Administrasjonen er av den oppfatning at arbeid for å skape en heltidskultur først og 
fremst må fokusere på flere konkrete tiltak og arbeid lokalt på arbeidsplassen. Skal det 
gjøres noe gjennom sentralt tariffoppgjør vil det måtte være å «normalisere» arbeid 
annenhver helg, øke helgetillegg eller andre tiltak knyttet til bestemmelsene om 
arbeidstidsordninger i § 4 i Hovedtariffavtalen. 
 

3. Sykelønn og nærvær 
Er det behov for endringer i hovedtariffavtalens sykelønnsbestemmelser for å oppnå 
en enklere praktisering av regelverket? 
Dagens bestemmelser i Hovedtariffavtalen innebærer at arbeidsgiver forskutterer 
lønnsutbetaling for ansatte som sykmeldes. Arbeidsgiver får så refundert deler av 
beløpet. Dagens praksis medfører mye ekstraarbeid og oppfølging i refusjonssaker, og 
det medfører en betydelig merkostnad for kommunen. En harmonisering av 
regelverket etter folketrygdloven og regelverket i Hovedtariffavtalen vil være 
arbeidsbesparende og økonomisk gunstig for kommunen. Det medfører 
på den annen side at mer av ansvaret for oppfølging og deler av den økonomiske 
belastningen overføres til den enkelte ansatte. Rådmannen er av den oppfatning at en 
endring i Hovedtariffavtalen som forenkler oppfølgingen vil være gunstig for 
kommunen. 
Er det behov for endringer i avtaleverket som kan bygge opp under økt nærvær? I så 
fall hvilke? 
Arbeidet for å øke nærværet i virksomhetene ligger først og fremst i et kontinuerlig og 
godt fokus på oppfølging og dialog med arbeidstakerne på arbeidsplassen, og 
retningslinjene for dette arbeidet finnes i hovedsak i lovverket (arbeidsmiljøloven). 
Bedre muligheter for sykmeldte til å prøve seg i arbeid vil kunne være et viktig tiltak 
for å få ansatte raskere tilbake fra sykmelding. Dette krever mer samordning med 
NAV, kanskje kombinert med endringer i sykelønnsbestemmelsene i 
hovedtariffavtalens Kapittel 1 § 8. 
 

   4. Offentlig tjenestepensjon 
Er denne gjennomgangen i samsvar med kommunens synspunkt? 
Rådmannen slutter seg til gjennomgangen i debattheftet. Gode pensjonsordninger er et 
viktig rekrutteringsfortrinn for kommunesektoren. Vi ser imidlertid at uforutsigbare 
pensjonskostnader er en utfordring for kommunene, og praktisering av regelverket er 
komplisert. En samordning mellom statlige og kommunale pensjonsordninger er 
viktig, blant annet fordi våre ansatte er omfattet av begge ordningene. Rådmannen 
anser det som sentralt at en endring i pensjonsordningen gir større forutsigbarhet for 
kommunen. 
 

   5. Særavtalene 
Spørsmål 8: Ser kommunen behov for særskilte endringer i særavtalene som har utløp 
i 2016? I så fall hvilke endringer? 
Kommunene følger statens reiseregulativ. Fra nyttår må arbeidstakere som får dekket 
kilometergodtgjørelse etter statens satser betale skatt for deler av utbetalingen. Dette 
skjer som en følge av statsbudsjettet for 2016. I dag er grensen for skattefri 
kilometergodtgjørelse 3,80 kroner. Statens sats for kilometergodtgjørelse er 4,10 
kroner. Denne ordningen medfører ekstraarbeid for kommunen, da deler av 
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kjøregodtgjørelsen skal føres som skattefri, mens deler skal føres som skattepliktig. 
Rådmannen ser det derfor som ønskelig at det kommunale reiseregulativet åpner for en 
kilometergodtgjørelse som er tilpasset den skattefrie grensen. 

 
 
KONKLUSJON: 
 
 
VEDLEGG:  
Debatthefte 2016 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
KS 
Tjenesteledere 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  103 &13 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  22.01.2016 
Saksmappe:  16/54 
 

 

 

 
HØRING - FORSLAG TIL NYTT INNTEKTSSYSTEM FOR 
KOMMUNENE  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
11/16 Formannskapet 01.02.2016 
/ Kommunestyret 11.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
Rømskog kommune avgir følgende høringsuttalelse: 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Regjeringen har sendt forslag til nytt inntektssystem fra 1.1.17 på høring med frist 1.3.16.  
 
Økonomiske forhold: 
I høringsforslaget fra KMD presenteres blant annet: 
1. forslag til nye kostnadsnøkler for kommunene, inkludert en ny modell der det skilles 

mellom frivillige og ufrivillige smådriftsulemper 
2. forslag til endringer i de regionalpolitiske tilskuddene 
3. en beskrivelse av skatteelementene i inntektssystemet 
 
Nye kostnadsnøkler 
Forslaget til nye kostnadsnøkler er hovedsakelig en ren oppdatering av de kostnadsnøklene 
som gjelder i dag. 
 
Nytt strukturkriterium 
Høringsforslaget presenterer videre et opplegg for å skille mellom frivillige og ufrivillige 
smådriftsulemper, gjennom bruk av et strukturkriterium for fastsettelse av basistilskudd. Det 
måler reiseavstand for den enkelte innbygger for å møte 5 000 innbyggere (måles med 
utgangspunkt i grunnkretsens befolkningsmessige sentrum). Aurskog er nærmeste tettsted fra 
Rømskog med 5000 innbyggere. Gjennomsnittet for alle kommunens innbyggere blir 
kommunens verdi. Strukturkriteriet benyttes til å gradere kommunens basistilskudd. Mens alle 
kommuner i dag får et fullt basistilskudd, 13,2 mill. kroner i 2016, ville bruken av et 
strukturkriterium medført at kommunene vil få mellom 0 og 13,2 mill. kroner i basistilskudd.  
Kommunesektorens samlede inntekter vil ikke bli berørt av forslaget, fordi reduksjonen i 
basistilskudd vil bli beholdt i det samlede inntektssystemet, men gir omfordelingsvirkninger 
mellom kommunene. For Rømskog slår dette positivt ut ved at vi får kr 13,9 mill i 
basistilskudd mot 13,2 mill i 2016. 
 
Regionalpolitiske tilskudd 
I høringsnotatet foreslås at småkommunetilskudd, Nord-Norge-/ Namdalentilskudd og 
distriktstilskudd Sør-Norge samlet i to nye tilskudd; Nord-Norge-tilskudd og Sør-Norge-
tilskudd. 
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I høringsnotatet presenteres ingen forslag til satser for de nye tilskuddene, men det legges opp 
til at: 
 
1. småkommunetillegget vil differensieres i forhold til kommunenes verdi på 

distriktsindeksen (eksisterende indeks for grad av distriktsutfordringer) 
2. det vil bli gjort justeringer i tilskuddene slik at mer enn i dag fordeles per innbygger 
 
Omleggingene som skisseres antas å ha størst betydning for kommunene med under 3 200 
innbyggere. I og med at det ikke er fremmet forslag til nye tilskuddssatser er det ikke mulig å 
lage eksakte virkningstabeller på kommunenivå, men Rømskog vil miste 
småkommunetillegget som i dag utgjør kr 5 475 000. 
 
Årsaken er at Rømskog regnes med i Bo- og Arbeidsmarkedsregionen Oslo og Akershus, noe 
som gir høyeste skår(20) på variabelen NIBR11, og 57 poeng på distrikstindeksen totalt. 
Forslaget innebærer en reduksjon i rammetilskudd for Rømskog med ca kr 5 mill. Hvis 
inntektsgarantiordningen beholdes vil den gi en viss kompensasjon for inntektsnedgangen i 
2017, men deretter vil kommunen miste ca 8 % av sine frie inntekter sammenlignet med i dag 
om forslaget vedtas i Stortinget.  
 
Det nye inntektssystemet vil ikke gjelde for kommuner som vedtar å slå seg sammen. Da vil 
man beholde dagens tilskudd i 15 år, men en nedtrapping over 5 år. Størrelsen på tilskuddene 
er det ikke mulig å beregne fordi det bl.a avhenger av det totale antall kommuner i Norge. 
 
Det nye inntektssystemet innebærer etter all sannsynlighet også reduksjon i rammetilskudd 
for Aurskog-Høland kommune.  
 
VURDERING: 
 
 
KONKLUSJON: 
Saken legges frem til politisk behandling. 
 
VEDLEGG:  
 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Kommunal- og moderniseringsdepartementet 
KS 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:  N62 &11 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  20.01.2016 
Saksmappe:  16/7 
 

 

 

 
ORIENTERINGSSAK RETNINGSLINJER FOR BRUK AV 
SOSIALE MEDIER  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
12/16 Formannskapet 01.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL: 
Retningslinjene tas til orientering 
 
 
SAKENS FAKTA: 
 
Bakgrunn: 
Det er utarbeidet retningslinjer for ansattes bruk av sosiale medier. Kommunen har tre 
Facebookprofiler: Rømskog kommune, Rømskog Frivilligsentral og Ungdomsfabrikken. 
I tillegg har mange ansatte egne profiler. Skrivet er sendt alle mmedarbeidere. 
 
VURDERING: 
Retningslinjene omhandler de nødvendige aspektene ved bruk av sosiale medier. 
 
KONKLUSJON: 
Saken legges frem til orientering 
 
VEDLEGG:  
Retningslinjer for bruk av sosiale medier 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
AMU 
Revisjon 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:   
Saksbehandler:  
Dato:   
Saksmappe:  16/55 
 

 

 

 
FLYTTING AV FRIVILLIGSENTRALEN  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
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Saken utgår. 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
Sekretær 

Arkiv:  033 
Saksbehandler: Tone Høgenes 
Bergquist 
Dato:  27.01.2016 
Saksmappe:  16/12 
 

 

 

 
SØKNAD OM FRITAK FOR VERV I BRUKERRÅDET  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
17/16 Formannskapet 01.02.2016 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING: 
Ragnhild Kolle fritas fra sitt politiske verv som medlem i Brukerrådet for resten av 
valgperioden. 
Som nytt medlem velges…………  
 
 
SAKENS FAKTA: 
Ragnhild Kolle har søkt fritak fra sitt politiske verv. 
 
Bakgrunn: 
Ragnhild Kolle har søkt fritak fra følgende verv, grunnet helsemessige årsaker: 

Medlem i Brukerutvalget 
 

 Kommunelovens 516 
3.  Dersom er medlem at et annet folkevalgt organ enn kommunestyre og fylkesting, 

kommunestyrekomitè og fylkestingskomitè trer endelig ut, velges nytt medlem, selv 
om det er valgt varamedlem. Organet skal suppleres fra den samme gruppe som den 
uttredende tilhørte. Viser det seg at denne fremgangsmåten fører til at en kjønn vil bli 
representert med mindre enn 40 prosent av medlemmene i organet, skal det så langt 
det er mulig velges nytt medlem fra det underrepresenterte kjønn. 

 
VURDERING: 
Søknaden bør innvilges, og det velges nytt medlem. 
 
KONKLUSJON: 
Søknaden og oppnevning av ny representant legges frem til politisk behandling. 
 
VEDLEGG:  
Søknad fra Ragnhild Kolle 
Utskrift fra Kommunestyrets møtebok 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Ragnhild Kolle  
Den valgte 
Revisjon 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
 

Arkiv:   
Saksbehandler:  
Dato:   
Saksmappe:  16/19 
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KOMMUNESEKTORENS ORGANISASJON
The Norwegian Association of Local and Regional Authorities


Debatthefte – KS spør
Hovedtariffoppgjøret 2016







INNHOLD


FORORD


Våren 2016 skal Hovedtariffavtalen 
forhandles og det skal gjennomføres 
sentrale lønnsforhandlinger i KS-
om rådet.


Som arbeidsgiverorganisasjon har 
KS fått fullmakt av medlemmene til å 
inngå sentrale tariffavtaler på deres 
vegne. Det er Hovedstyret i KS som 
vedtar forhandlingsmandatet. Dette 
kan imidlertid ikke gjøres uten en bred 
forankring hos medlemmene, både 
gjennom gode politiske prosesser i 
hver kommune og fylkeskommune, og 
på de fylkesvise strategikonferansene 
som KS arrangerer. Disse konferan-
sene er svært viktige møteplasser for 
mandatprosessen i KS. At kommune-
sektoren står samlet bak behov og 
prioriteringer, gir KS en solid forhand-
lingsposisjon og grunnlag for å oppnå 
et godt forhandlingsresultat på vegne 
av medlemmene. 


Debattheftet gir nyttig bakgrunns-
informasjon og en oversikt over 
sentrale problemstillinger som kan 
bli aktuelle i tariffoppgjøret 2016. 


Til kommunene 
og fylkeskommunene


ARBEIDSGIVERORGANISASJONEN KS, 
MANDATPROSESSEN, 


MEDLEMMENE OG PARTENE 


03


04


05


14


LØNNSOPPGJØRENE I NORGE 
DET INNTEKTSPOLITISKE SAMARBEIDET OG 


FRONTFAGET


ØKONOMISKE ANSLAG OG 
FORUTSETNINGER FOR 2016 
LAVERE FORVENTET REALLØNNSVEKST


ARBEIDSGIVERPOLITISKE 
UTFORDRINGER 


Fylkestinget/kommunestyret har det 
overordnede arbeidsgiveransvaret og 
KS oppfordrer derfor til at problem-
stillingene og spørsmålene i debatt-
heftet behandles politisk. Svarene er 
vesentlige bidrag til vedtak som skal 
fattes av KS fylkesmøte (eller fylkes- 
styre) i etterkant av strategikonferans-
ene, og som deretter vil inngå som en 
viktig del av hovedstyrets beslutnings- 
grunnlag når mandatet vedtas.


KS i fylkene inviterer til strategi-
konferanser og fylkesmøter i perioden 
januar – mars 2016. Her presenteres 
det mer utfyllende og oppdatert 
informasjon som grunnlag for dialog 
og debatt. 


Jeg vil dessuten minne om at med-
lemmenes involvering ikke er over 
etter å ha gitt KS tilbakemeldinger før 
lønnsoppgjøret. Det er også svært 
viktig at medlemmene svarer når 
Hovedtariffavtalen sendes på ur- 
avstemning forsommeren 2016. 


God debatt!


Oslo, november 2015


Lasse Hansen
Administrerende direktør


OFFENTLIG TJENESTEPENSJON 
TEMA I 2016


17
RESULTATET VEDTAS AV 


MEDLEMMENE


SÆRAVTALEFORHANDLINGENE I 
2016


06
REKRUTTERING, LØNN OG 
LØNNSFORHANDLINGER
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Det er Hovedstyrets mandat som er grunnlaget for administra-
sjonens forhandlinger med LO Kommune, Unio, YS Kommune, 
og Akademikerne Kommune. Disse fire sammenslutningene 
representerer 39 arbeidstakerorganisasjoner. 


Alle kommuner og fylkeskommuner (unntatt Oslo) har gitt KS 
fullmakt til å inngå og si opp sentrale tariffavtaler på vegne av 
medlemmene. I henhold til vedtektene skal Hovedtariffavtalen og 
Hovedavtalen vedtas gjennom uravstemning. For KS som 
arbeidsgiverorganisasjon er det derfor viktig at medlemmene 
faktisk tar stilling til forhandlings-/eller meklingsløsningen som 
sendes til uravstemning. Hvem som avgir stemme på vegne av 
kommunen/fylkeskommunen vil normalt fremgå av delegerings-
reglementet. Alle medlemmer blir bundet av et uravstemnings-
resultat når det foreligger. Det samme gjelder hovedstyrevedtak 
der Hovedstyret fatter vedtak om godkjenning av et forhandlings-
forslag (gjelder mellomoppgjøret og sentrale særavtaler). 


KS er landets største offentlige arbeidsgiverorganisasjon. Som 
overordnet tariffpart forhandler KS på vegne av medlemmene, 
unntatt Oslo kommune, med fire forhandlingssammenslutninger. 


Arbeidsgiverorganisasjonen KS, mandatprosessen, 
medlemmene og partene 


...medlemmenes plikter og rettigheter, samt KS’ 
fullmakter, ligger i vedtektene for arbeidsgiver-
virksomheten? «Medlemmene er bundet av 
gjeldende tariffavtaler og er forpliktet til å 
fastsette lønns- og arbeidsvilkår for ansatte i 
samsvar med disse.»


Gjennomføring av tariffoppgjør 
– i korte trekk


 Forberedelser


debatthefte og strategi-
konferanser


vurderinger og 
prioriteringer 


Mandat fra 
hovedstyret


Forhandlinger 


partene utvekser krav/
tilbud i flere runder


KS kostnadsberegner, 
analyserer og vurderer 


kravene


Brudd i 
forhandlingene


Forhandlingene 
fører til enighet 
om ny avtale


Tvungen mekling


Streik


Når avtalen foreligger 
som forhandlingsløsning, 


meklingsløsning eller 
etter streik, sendes den 


til uravstemning


JA i uravstemningen 
betyr at avtalen er vedtatt 


og er bindende for 
medlemmene


Enighet
VISSTE DU AT...


ARBEIDSGIVERORGANISASJONEN KS, MANDATPROSESSEN, MEDLEMMENE OG PARTENE
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Arbeidslivet i Norge kjennetegnes av sterke og ansvarlige 
organisasjoner, koordinerte lønnsoppgjør, partenes tilslutning til 
frontfagmodellen, en relativt høy organisasjonsgrad og høy yrkes- 
deltakelse. Det inntektspolitiske samarbeidet mellom myndig-
hetene og arbeidslivets parter dreier seg i utgangspunktet om 
å få partene til å ta ansvar gjennom å koordinere frem helhetlige 
løsninger på tvers av avtaleområdene i Norge. Til grunn for dette 
ligger forståelsen av at konkurranseevnen til norsk industri ikke 
skal svekkes sammenlignet med handelspartnerne. Det inntekts- 
politiske samarbeidet har stort sett virket forpliktende på arbeids-
livets parter og gir grunnlag for felles forståelse av de økonomiske 
rammebetingelsene landet står overfor til enhver tid. Koordine-
ringen bidrar til å dempe interessemotsetninger mellom sektorene 
og avtaleområdene. 


Lønnsoppgjørene i Norge 
– det inntektspolitiske samarbeidet og frontfaget
Partene i arbeidslivet i Norge har tradisjonelt selv tatt ansvar for å finne forhandlingsløsninger. 
Tilslutningen til frontfagmodellen, og det inntektspolitiske samarbeidet mellom arbeidslivets 
parter og myndighetene, bidrar til at lønnsoppgjørene i de store forhandlingsområdene i Norge 
blir avtalt innenfor om lag samme økonomiske ramme. 


å unngå at lønnsveksten over tid ikke blir høyere 
enn hos våre handelspartnere. 


å sikre en sunn samfunnsøkonomi med et  
sterkt og konkurransedyktig næringsliv og høy 
sysselsetting.


Modellen bygger på ideen om at lønnsveksten i Norge 
må tilpasses lønnsutviklingen i konkurranseutsatt 
industri og næringer. Frontfagsmodellen har bred 
tilslutning blant arbeidslivets parter og har følgende 
egenskaper: 


FRONTFAGSMODELLEN


I praksis fungerer modellen ved at partene i privat 
sektor (NHO og LO) forhandler først. Den økonomiske 
rammen som her avtales, danner stort sett en «mal» for 
de påfølgende lønnsoppgjørene i offentlig sektor. 


LØNNSOPPGJØRENE I NORGE
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Økonomiske anslag og forutsetninger for 2016 
– lavere forventet reallønnsvekst
Økte priser og høyere arbeidsledighet betyr svakere reallønnsvekst enn norske  
arbeidstakere har vært vant til de siste 15 årene. 


...de sentrale forhand-
lingene omfatter om 
lag 379.000 ansatte 
som utfører om lag 
296.000 årsverk? Den 
samlede lønnsmassen 
inklusiv sosiale kost-
nader utgjør om lag 
190 milliarder kroner.


VISSTE DU AT...


Årslønnsveksten i Norge har i perioden 2009–2013 vært på rundt 4 prosent per år. I 2014 
falt veksten til 3,1 prosent. Dette var den laveste nominelle lønnsveksten på 20 år, og real-
lønnsveksten ble om lag 1 prosent. I 2015 vil reallønnsveksten sannsynligvis øke med beskjedne 
0,5 prosent, ifølge SSB. De svakere utsiktene for norsk økonomi med økende arbeidsledighet, 
særlig innen yrker knyttet til petroleumsnæringen, og redusert lønnsomhet i deler av front-
faget, gir grunnlag for å anta at lønnsveksten vil bli lavere enn det Norge har opplevd de siste 
15 årene. Den langvarige og sterke svekkelsen av kronekursen medvirker til en importdrevet 
prisstigning. Hvis prisveksten blir om lag lik SSBs prognose, vil 2016 kunne bli et år med lav 
reallønnsvekst. 


KS vil gjennom det inntektspolitiske samarbeidet arbeide for at det i 2016 blir gjennomført et 
ansvarlig lønnsoppgjør. Det legges til grunn at partene i kommunal sektor forholder seg til den 
økonomiske rammen i frontfaget ved lønnsoppgjøret 2016. Det relativt lave overhenget (foreløpig 
anslått til 0,6 prosent i HTA kapittel 4) vil gi et visst handlingsrom til ulike økonomiske elementer. 


Finansdepartementet SSB Norges Bank


2,8 2,8 
2,9 2,9 


2,7 


2,5


Prognoser Konsumprisindeks 
(KPI) i 2016 i prosent


Prognoser for nominell årslønns-
vekst fra 2015-2016 i prosent


ØKONOMISKE ANSLAG OG FORUTSETNINGER FOR 2016
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Rekruttering og kompetanse
Kommunesektoren er arbeidskraftintensiv og tjenestene som 
leveres forutsetter høy kompetanse. Utdanningsnivået blant 
ansatte er høyt og har økt de siste årene. Det har vært en svak 
nedgang i andel årsverk i stillinger uten krav til kompetanse. 
Kommuner har utfordringer med å rekruttere ledere, ingeniører, 
sivilingeniører, leger, psykologer, sykepleiere og spesialsykepleiere. 
Fylkeskommunene rapporterer at det er yrkesfaglærere, ingeniører, 
psykologer og økonomer som er vanskeligst å rekruttere. 


Rekrutteringsutfordringene blir ikke mindre i årene som kommer. 
For å ivareta tjenestebehovet hos innbyggere, og for å erstatte 
medarbeidere som forlater sektoren, vil det fram mot 2024 være 
behov for å rekruttere i overkant av 60.000 personer – hvert år. 
Dersom sektoren samlet klarer å øke gjennomsnittlig stillings-
størrelse og øke avgangsalderen, reduseres behovet for rekrutte-
ringer betydelig.


VISSTE DU AT...


Rekruttering, lønn og lønnsforhandlinger


Kommunesektoren har et stort rekrutteringsbehov. Lønns- og forhandlingssystemet er et viktig 
virkemiddel kommunene har for å beholde og rekruttere medarbeidere.


...74 prosent av årsverkene i fylkeskommunene 
utføres av medarbeidere med universitets- eller 
høgskoleutdanning? Andelen er nær 50 prosent 
i kommunene, mens 30 prosent av årsverkene 
utføres av medarbeidere med fagbrev/videre-
gående utdanning.


REKRUTTERING, LØNN OG LØNNSFORHANDLINGER
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Sentrale lønnsbestemmelser
Hovedtariffavtalens lønns- og forhandlingssystem er ett av flere 
virkemidler for å beholde og rekruttere arbeidstakere, og er ment 
å gi kommunene nødvendig fleksibilitet for å kunne ta vare på 
og skaffe viktig kompetanse og arbeidskraft. Kommunene har 
gjennom lang tid etterspurt en utvikling av avtaleverket i retning 
av større fleksibilitet for selv å kunne tilpasse seg til egne, lokale 
rekrutteringsutfordringer. Forhandlings- og lønnsbestemmelsene 
er derfor preget av minimumsløsninger. Dette må imidlertid følges 
opp av en aktiv arbeidsgiver- og lønnspolitikk som regelmessig 
revideres og tilpasses de lokale behovene. 


De fleste arbeidstakerne i tariffområdet (ca. 90 prosent) er omfattet 
av systemet med sentral lønnsdannelse (HTA kapittel 4). Det 
vil si at partene sentralt avtaler lønnsendringene. Ved hoved-
oppgjørene settes det vanligvis også av en pott til fordeling ved 
lokale lønnsforhandlinger. I disse forhandlingene kan kommunen/
fylkeskommunen prioritere blant annet arbeidstakergrupper det 
er vanskelig å rekruttere. Potten kan også brukes til å rette opp 
eventuelle utilsiktede lønnsskjevheter.


Ved lønnsfastsettelsen skal det bl.a. tas hensyn til stillingens 
kompleksitet og den enkelte ansattes kompetanse, ansvar, 
innsats og resultatoppnåelse. Det skal være en naturlig sammen-
heng mellom arbeidstakerens real- og formalkompetanse, kompe-
tanseutvikling og lønnsutvikling. Lønnssystemet i HTA kapittel 4 
består av såkalte lønnsstiger, hvor laveste lønnsnivå og tillegg for 
ansiennitet er avhengig av kompetansekrav. 


...gjennomsnittlig 
lønnsvekst for  
kommuneansatte 
fra 2009 til 2014 var 
21,2 prosent? De 
som var ansatt i både 
2009 og 2014 (iden-
tiske personer) hadde 
en høyere lønnsvekst: 
23,3 prosent.


...det over tid har 
blitt fordelt om lag 
20 prosent av  
disponibel lønns- 
midlene gjennom 
lokale forhandlinger?


VISSTE DU AT...


REKRUTTERING, LØNN OG LØNNSFORHANDLINGER







KS SPØR


1. Hvilke elementer i oppgjøret (f.eks. lokal 
pott eller generelle tillegg) skal prioriteres?


SENTRALT LØNNSOPPGJØR


2. Hvilke stillingsgrupper bør eventuelt 
prioriteres ved sentrale tillegg?


3. Er det behov for å bruke deler av 
disponibel ramme til tilpasninger til det 


nye lønnssystemet?
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...40.000 arbeids- 
takere får lønns- 
utviklingen fastsatt 
utelukkende lokalt i 
kommunen/
fylkeskommunen? 


...endringene i 
sentralt lønnssystem 
var etterspurt av 
både kommunene/
fylkekommunene og 
av arbeidstaker-
organisasjonene?


VISSTE DU AT...


Lokal lønnsdannelse
Ledere med økonomi-, budsjett- og personalansvar og stillinger 
med høyere akademisk utdanning får lønnen sin fastsatt lokalt 
gjennom årlige lønnsforhandlinger. Ved tilsetting og senere 
lønnsregulering skal det lokalt blant annet tas hensyn til stillingens 
kompleksitet, kompetanse, ansvar, innsats og resultatoppnåelse, 
samt lønnsutvikling i tariffområde og kommunens/fylkes-
kommunens totale situasjon, herunder også den økonomiske 
situasjon.


Nytt lønnssystem
I 2015 ble det innført et nytt lønnssystem i kapittel 4. Dette
systemet sikrer arbeidstakerne en minimumsårslønn og garan-
tert lønnsutvikling basert på lønnsansiennitet. Uavhengig av om 
arbeidstaker tidligere har blitt innplassert på et høyt lønnsnivå, for 
eksempel på grunn av særskilt kompetanse eller rekrutterings-
hensyn, er arbeidstakeren garantert en lønnsutvikling på grunnlag 
av den lønnen vedkommende har, forutsatt at vedkommende ikke 
har oppnådd full lønnsansiennitet.


Innføringen av det nye lønnssystemet har imidlertid ført til enkelte 
utilsiktede lønnsskjevheter. På sikt er det et felles mål for partene 
å utjevne slike utilsiktede lønnsskjevheter. Dette kan gjøres blant 
annet ved profilen på det sentrale lønnsoppgjøret og dels ved 
lokale lønnsforhandlinger.


REKRUTTERING, LØNN OG LØNNSFORHANDLINGER
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Arbeidsgiverpolitikk er de handlinger, holdninger og verdier som arbeidsgiver står for og  
praktiserer. Kommunesektorens arbeidsgivermonitor 2015 viser at flertallet av kommuner og 
nær alle fylkeskommuner har vedtatt en lokal arbeidsgiverpolitikk. Forankring hos folkevalgte, 
ledere, tillitsvalgte og ansatte er vesentlig. Kommuner og fylkeskommuner med lokale arbeids-
giverstrategier mener at det bidrar til bedre lederskap, styrket samarbeid, redusert sykefravær, 
mer heltid og bedre omdømme. 


Arbeidsgiverpolitikk gir gode resultater


Hovedtariffavtalen
Hovedtariffavtalen er et viktig verktøy for arbeidsgiverpolitikken. 
Hovedtariffavtalen regulerer lønns- og arbeidsvilkår for alle 
arbeidstakerne i kommunene og fylkeskommunene. I tillegg 
regulerer hovedtariffavtalen andre vilkår, som blant annet pensjon, 
arbeidstid, ytelser under sykdom, svangerskap og fødsel.


Heltidskultur
Den høye deltidsandelen er en stor utfordring for kommunene og 
det ligger et stort arbeidskraftpotensial i å redusere den andelen 
som jobber deltid. I september 2015 undertegnet KS, Fagfor-
bundet, Delta og Norsk Sykepleierforbund «Det store heltidsvalget 
2015», en forsterket innsats for å nå målet om en kommunesektor 
basert på hele stillinger. Det er bred enighet om at heltidskulturen 
må bygges lokalt i kommunene. Partene påpeker likevel at hoved-
tariffoppgjøret 2016 kan gi et positivt bidrag, for eksempel ved å 
revidere retningslinjene i Hovedtariffavtalen.


...nesten 9 av 10 
ansatte i offentlig 
sektor (88 prosent) 
er stolt av den 
jobben de har, og 
at det store fler-
tallet identifiserer 
seg med sitt yrke?


...67 prosent av de 
ansatte i helse- og  
omsorgssektoren 
jobber deltid? 


VISSTE DU AT...


KS vil styrke ledere og 
støtte opp under arbei-
det med å rekruttere 
og utvikle gode ledere? 
Se heftet «Guide til god 
ledelse». Guiden kan 
du finne på ks.no


ARBEIDSGIVERPOLITIKK GIR GODE RESULTATER







4. Hvordan kan Hovedtariff-
avtalen bli et bedre verktøy for å 


utvikle en heltidskultur? 


HELTIDSKULTUR


KS SPØR
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...både Hovedtariffavtalen og folketrygd-
loven regulerer sykelønnsrettigheter for 
arbeidstakere? Bestemmelsene ses i  
sammenheng og utfyller hverandre. På 
enkelte områder er de forskjellige.


...samlede kostnader for sykefravær i 
kommunal sektor er på omtrent 22 
milliarder i året? Av dette betaler kom-
muner og fylkeskommuner 12 milliarder, 
mens Folketrygden dekker 10 milliarder. 
Hvert prosentpoengs nedgang i syke- 
fraværet sparer samfunnet for omtrent  
2,2 milliarder.


...ansatte i kommuner og fylkeskommuner 
har den høyeste arbeidsgleden i Norge? 
Dette er målt ut fra omdømme, ledelse, 
samarbeid, daglig arbeid, lønns- og 
arbeidsvilkår, faglig og personlig utvikling 
(European Employee Index). 


Tiltak for økt nærvær
Høyt sykefravær er fortsatt den største abeidsgiverpolitiske 
utfordringen i kommuner. I fylkeskommunene er sykefraværet noe 
lavere. Sykefraværet har vært stabilt de senere årene. Kvinner har 
mer enn 80 prosent høyere fravær enn menn. En stor kvinneandel 
blant de ansatte i kommunal sektor forklarer en del av det høye 
sykefraværet i deler av sektoren. 


Sykelønnsbestemmelsene i Hovedtariffavtalen
Etter folketrygdloven beregnes sykepengene ut fra et historisk 
grunnlag. Arbeidstaker som mottar sykepenger etter folketrygd-
lovens regler vil derfor ikke nyte godt av lønnstillegg gitt i sentrale 
og lokale forhandlinger, ansiennitetsopprykk, tillegg for helge- og 
høytider og en eventuell planlagt endring i variable tillegg. Dess-
uten er sykepengegrunnlaget begrenset til 6 G og arbeidstaker 
har kun rett til feriepenger beregnet på grunnlag av 48 dager, slik 
at en arbeidstaker som har vært langtidssykemeldt ikke vil få fulle 
feriepenger.


Hovedtariffavtalen sikrer arbeidstakerne full lønn og feriepenge-
opptjening ved sykdom som om vedkommende var i arbeid. Det 
betyr at sykdom ikke påfører arbeidstakerne i kommunal sektor 
økonomisk tap, så lenge vilkårene for å få lønn under sykdom 
oppfylles. Partene har avtalt denne tilsiktede rettigheten for 
arbeidstakerne gjennom forhandlinger.


Hovedtariffavtalen gir imidlertid arbeidstakerne rett til sykepenger 
i flere tilfeller enn det som følger av folketrygdloven, samtidig som 
det i enkelte tilfeller kan være vanskelig å fortolke sammenheng- 
en mellom lov og avtaleverk. Ved å endre ordlyden i enkelte av 
Hovedtariffavtalens sykepengebestemmelser, vil forholdet mellom 
loven og avtaleverket bli lettere å forstå og praktisere. Gjennom 
en annen og bedre bruk av ressursene, får arbeidsgiver dessuten 
større muligheter til å ivareta IA-arbeidet og det overordnede må-
let om økt nærvær.  Det gjelder forebyggende arbeid og arbeidet 
med å tilrettelegge slik at syke arbeidstakere kommer tilbake i 
arbeid.


VISSTE DU AT...


ARBEIDSGIVERPOLITIKK GIR GODE RESULTATER
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5. Er det behov for endringer i hoved-
tariffavtalens sykelønnsbestemmelser 
for å oppnå en enklere praktisering av 


regelverket?


6. Er det behov for endringer i avtale-
verket som kan bygge opp under økt 


nærvær? I så fall hvilke?


SYKELØNN & NÆRVÆR


KS SPØR
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Offentlig tjenestepensjon – tema i 2016
KS ser muligheter for tilpasninger i offentlig tjenestepensjon og AFP som kan gi fordeler både 
for kommunene, arbeidstakerne og samfunnet. Regjeringen har startet et arbeid med å utrede 
mulige endringer. Pensjon er dermed ventet å bli et sentralt tema i tariffoppgjøret 2016. 


...«Levealders-
justering» betyr at 
pensjonen reduseres 
forholdsmessig ved 
økende levealder? 
Så lenge levealderen 
øker, må hvert årskull 
jobbe lenger enn det 
forrige for å oppnå 
samme pensjon.


...om du har vært 
medlem av flere
offentlige tjeneste-
pensjonsordninger, 
vil en egen over- 
føringsavtale sikre at 
de ulike periodene 
blir slått sammen?


Bakgrunn
Tjenestepensjonsordningene i Statens pensjonskasse er 
lovhjemlet og kan dermed endres av Stortinget. I KS’ tariff-
område ligger tjenestepensjonen i Hovedtariffavtalen og må 
derfor endres gjennom forhandlinger. Kommunesektorens 
ansatte fordeler seg på begge ordningene, fordi undervinings-
personalet og sykepleierne er medlemmer i lovfestede 
ordninger.


Arbeidet med pensjonsreformen startet i 2001. Målet med 
reformen var å sikre bærekraftige velferdsordninger ved å 
begrense den fremtidige kostnadsveksten i folketrygden, og å 
legge til rette for økte skatteinntekter ved å få arbeidstakerne 
til å stå lenger i arbeid, den såkalte arbeidslinja. Systemet 
med levealdersjustering og at den fremtidige pensjonsytelsen 
vil bli høyere ved å utsette pensjoneringstidspunktet, ventes å 
føre til at folk blir værende lenger i arbeid. Levealders-
justeringen er et sentralt virkemiddel for å redusere kostnads-
veksten i folketrygden. 


Pensjonsforhandlingene i 2009
Ved forhandlingene i offentlig sektor i 2009 ble partene enige 
om en delvis tilpasning av offentlig tjenestepensjon til pensjons- 
reformens prinsipper. Det ble avtalt at økende levealder skal 
gi lavere pensjon, og det ble avtalt nye regler for årlig regu-
lering av pensjoner under utbetaling, begge deler i tråd med 
Stortingets pensjonsvedtak. Disse to endringene bidrar til å 
begrense fremtidig kostnadsvekst og gir kommunene større 
forutsigbarhet for fremtidig pensjonskostnader. 


Det var viktige endringer som ble gjennomført i 2009. Men 
offentlig tjenestepensjon og AFP bidrar ikke tilstrekkelig til 
arbeidslinja. Offentlig AFP er særlig utfordrende, fordi den 
fortsatt er en tidligpensjonsordning der arbeidstaker må fratre 
stillingen før fylte 67 år. Privat AFP derimot, er endret til en 
livsvarig ytelse, som kan tas ut fleksibelt og kan kombineres 
med arbeidsinntekt uten avkortning av pensjonen. 


VISSTE DU AT...


OFFENTLIG TJENESTEPENSJON
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gir mer forutsigbare pensjonsutgifter for 
arbeidsgiverne


bidrar til å begrense kostnadsveksten


gjør offentlig tjenestepensjon og AFP mer 
tilpasset arbeidslinjen


bygger på de samme prinsipper som alders- 
pensjon i folketrygden 


legger bedre til rette for mobilitet mellom 
offentlig og privat sektor


sikrer fortsatt gode pensjonsordninger i 
offentlig sektor


KS’ målsetninger for tilpasningene er at de:


offentlig ansatte skal hvert år tjene opp 
pensjonsrettigheter fra første krone. Dette 
sikrer at også personer med lave stillings-
størrelser opparbeider pensjonsrettigheter. 
En ordning hvor en forlater sluttlønns-
prinsippet gir større forutsigbarhet hva 
gjelder kostnader for arbeidsgiver. 


tjenestepensjonen skal, som alderspensjon 
i folketrygden, kunne tas ut fra fylte 62 år. 
Senere uttak gir høyere årlig pensjon. 


arbeid og pensjon skal kunne kombineres 
fritt uten avkortning. 


pensjonen beregnes som en nettoytelse og 
kommer i tillegg til ytelsene fra folketrygden, 
dvs. at de kompliserte samordningsreglene 
elimineres. 


Tilpasninger til folketrygden
En tilpasning av offentlig tjenestepensjon og offentlig AFP til 
folketrygden vil kunne bety at inntekt og pensjon kan kom-
bineres uten avkortning av pensjonsytelsen. Det vil også bli 
bedre muligheter for å kompensere for levealdersjusteringen.


Gode offentlige pensjonsordninger er et viktig rekrutterings-
argument for kommunene. Det er nødvendig med tilpasninger 
dersom pensjon fortsatt skal være det, også ovenfor yngre 
arbeidstakere. F.eks vil verdien av dagens offentlige AFP 
svekkes for yngre årskull, ved at det blir lite attraktivt å ta ut 
AFP når alderspensjonsnivået blir stadig lavere med økende 
levealder. KS mener derfor det er behov for ytterligere tilpas-
ning av offentlig tjenestepensjon og AFP. Slike tilpasninger vil 
innebære fordeler både for de ansatte, arbeidsgivere i stat og 
kommune og for samfunnet. 


Det har lenge vært tilnærmet like pensjonsregler i stat og 
kommune. For det første har dette vært ønskelig både av 
kommunene, staten og arbeidstakerorganisasjonene. For det 
andre er det formalisert gjennom forskrift og overførings-
avtalen som forutsetter en felles pensjonsordning. KS mener 
dette bør videreføres. Samarbeidet med staten i pensjons-
spørsmål er derfor svært viktig.


Tilbakemeldinger til KS
Behovet for endringer i offentlig pensjon og AFP ble omtalt i 
debattheftet 2015 og gjennomgått på strategikonferansene. 
En sammenfatning av fylkesmøtenes uttalelser viser at en ny 
pensjonsordning bør bygge på følgende prinsipper:


Videre viser tilbakemeldingene at pensjonsordningene må 
oppleves som gode og trygge, for på den måten å være et 
rekrutteringsargument. Det ble også gitt tilbakemelding om at 
særaldersgrensene må økes og det må vurderes hvilke yrker 
som fortsatt har behov for slike aldersgrenser. 


I KS’ tariffområde er alminnelig aldersgrense 70 år og om lag 
en tredel av arbeidstakerne er omfattet av særaldersgrenser. 
Regjeringens utredningsarbeid om mulige endringer i de 
offentlige tjenestepensjonsordningene omfatter ikke sær-
aldersgrenser eller endringer i aldersgrenseloven. KS anser at 
endringer i de tariffestede aldersgrensene må avvente 
regjeringens utredningsarbeid, og forventer ikke at alders-
grenser vil bli et forhandlingstema i 2016.


OFFENTLIG TJENESTEPENSJON
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7. Er denne gjennomgangen av 
pensjon i samsvar med 


kommunens/fylkeskommunens 
synspunkt?


OFFENTLIG 
TJENESTEPENSJON 


KS SPØR
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I tillegg til Hovedtariffavtalen er det inngått 16 ulike sentrale 
særavtaler. 13 av disse har utløp 31.12.2016 og planlegges 
reforhandlet i løpet av høsten 2016. Avtalene forhandles under 
fredsplikt. Det er Hovedstyret som i henhold til arbeidsgiver-
vedtektene gir mandat for disse forhandlingene og som har full-
makt til å vedta resultatet. Avtalene regulerer i hovedsak særskilte 
vilkår for ulike tjenesteområder og/eller yrkesgrupper. Les mer om 
særavtalene på ks.no. 


Resultatet vedtas av medlemmene
Så snart vi har et forhandlings-/meklingsforslag, sendes det 
medlemmene til uravstemning. I uravstemningsperioden gjennom-
føres informasjonskonferanser i fylkene. Bruk stemmeretten! Når 
resultatet er vedtatt vil KS informere om hvordan resultatet skal 
iverksettes.


Særavtaleforhandlinger i 2016


RESULTATET VEDTAS AV MEDLEMMENE OG SÆRAVTALE FORHANDLINGER I 2016







8. Ser kommunen/fylkeskommunen 
behov for særskilte endringer i sær-


avtalene som har utløp i 2016? 
I så fall – hvilke endringer?


 SÆRAVTALENE


KS SPØR







Hovedavtalen. Grunnleggende spilleregler blant annet om 
forhandlingsordning, partsforhold, medbestemmelse og 
samarbeid. 


HTA er forkortelsen for Hovedtariffavtalen i KS-området. 
Hovedtariffavtalen er 2-årig, og er inngått mellom KS og 
arbeidstakerorganisasjonene med utløp 30. april 2016. 
Avtalen regulerer lønns- og arbeidsvilkår for alle ansatte.


Hovedtariffoppgjør. HTA inngås for to år. I hovedtariff- 
oppgjør kan det forhandles om hele HTA og det føres  
samtidig sentralt lønnsoppgjør. 


Lønnsglidning er den delen av lønnsveksten som i 
sentrale tariffavtaler ikke følger av tarifftillegg. For eksempel 
ansiennitetsopprykk, endringer i lønn ved skifte av stilling 
eller at ny medarbeider får høyere eller lavere lønn enn den 
som sluttet.


Overheng er en prosentvis beregning som beskriver hvor 
mye lønnsnivået ved utløpet av ett år ligger over gjennom-
snittsnivået for hele året. Det forteller dermed hvor stor 
lønnsveksten fra ett år til det neste vil bli dersom det ikke 
gis lønnstillegg eller foregår strukturendringer i det andre 
året. 


Økonomisk ramme: Angir lønnsoppgjørets kostnad, det 
vil si hvor mye lønnsveksten øker fra et kalenderår til neste. 
Lønnsoppgjør beregnes som årslønnskostnad. 


Frontfagmodellen/forhandlingsmodellen innebærer at 
lønnsveksten koordineres i hele arbeidslivet. Lønnsveksten 
for industrien (frontfaget) brukes som «normalutvikling» og 
legger premissene for lønnsvekst i skjermede næringer/
sektorer. Profilen på oppgjørene bestemmes innenfor den 
enkelte sektor.


ORD OG UTTRYKK
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Nytt inntektssystem 
   


 Virkningstabeller Østfold 







Endringer ift dagens 
kostnadsnøkler – uten nytt 


strukturkriterium 


Kr -6 145 til -500  79 
Kr -500 til -150  86 
Kr -150 til 0   59 
Kr 0 til 200   77 
Kr 200 til 450   53 
Kr 450 til 4 232  74 


Endring kr per innb.     Antall kommuner 


Det skjer både endring i sektornøklene  og 
endring i vekting mellom sektorene   
Når det gjelder sektornøkkelene er det ett 


nytt  kriterium og to faller bort.   
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Østfold – utslag per innbygger av revidert kostnadsnøkkel 
(utenom strukturkriteriet) 







Grenseverdi 25,4 km   108 kommuner 


Gradert basistilskudd ved  
bruk av strukturkriteriet 


 


Kommuner som har fullt nivå 
på basistilskuddet 







Grenseverdi 25,4 km   108 kommuner 
Grenseverdi 16,6 km     67 flere kommuner 
 


Kommuner som har fullt nivå 
på basistilskuddet, i alt 175 kommuner 


Gradert basistilskudd ved  
bruk av strukturkriteriet 


 







Grenseverdi 25,4 km   108 kommuner 
Grenseverdi 16,6 km       67 flere kommuner 
Grenseverdi 13,5 km  ytterligere 32 kommuner 


Kommuner som har fullt nivå 
på basistilskuddet, i alt 207 kommuner 


Gradert basistilskudd ved  
bruk av strukturkriteriet 


 







Østfold - nytt basistilskudd ved bruk av strukturkriterium 
grenseverdi 25,4 km, 1000 kr per kommune 
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Østfold - netto omfordeling ved bruk av strukturkriteriet  
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0101 Halden 2,9 3 724             123                 314                 10                   -1 000            -33                 


0104 Moss 1,4 3 680             116                 -390               -12                 -2 107            -66                 


0105 Sarpsborg 2,4 16 270           300                 9 324             172                 6 391             118                 


0106 Fredrikstad 2,3 29 109           372                 18 742           240                 14 272           183                 


0111 Hvaler 11,2 -5 526            -1 234            -2 766            -617               -719               -161               


0118 Aremark 20,0 -2 246            -1 598            557                 396                 468                 333                 


0119 Marker 13,0 -5 009            -1 386            -1 596            -442               870                 241                 


0121 Rømskog 24,9 59                   87                   266                 396                 224                 333                 


0122 Trøgstad 7,4 -7 219            -1 350            -5 746            -1 075            -4 553            -852               


0123 Spydeberg 3,7 -9 098            -1 598            -8 788            -1 544            -8 383            -1 473            


0124 Askim 1,9 -4 840            -312               -6 472            -417               -7 068            -456               


0125 Eidsberg 3,7 -6 024            -531               -6 499            -572               -6 441            -567               


0127 Skiptvet 7,5 -8 000            -2 144            -6 251            -1 676            -4 924            -1 320            


0128 Rakkestad 5,3 -6 958            -868               -6 499            -810               -5 912            -737               


0135 Råde 4,3 -7 928            -1 100            -7 640            -1 060            -7 198            -999               


0136 Rygge 2,9 -4 424            -290               -5 715            -375               -6 085            -399               


0137 Våler 7,9 -7 065            -1 385            -5 403            -1 059            -4 089            -802               


0138 Hobøl 5,9 -8 035            -1 504            -7 001            -1 310            -6 110            -1 143            


Kommune Gjennom-


snittlig reise-


avstand for å nå 


5000 innb.


km 1000 kr kr per innb 1000 kr kr per innb 1000 kr kr per innb


Netto omfordeling av 


basis ved 


strukturkriteriet 


Grenseverdi lik 25,4 km


Netto omfordeling av 


basis ved 


strukturkriteriet 


Grenseverdi lik 16,5 km


Netto omfordeling av 


basis ved 


strukturkriteriet 


Grenseverdi lik 13,3 km







Østfold – netto utslag av strukturkriteriet ved 25,4 km 
kr per innbygger 
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Østfold - utslag ny kostnadsnøkkel og bruk av 
strukturkriteriet grenseverdi 25,4 km 


10 


0101 HALDEN 5 136 169 3 724 123 8 860 292


0104 MOSS 16 906 528 3 680 116 20 586 644


0105 SARPSBORG 6 013 110 16 270 300 22 283 411


0106 FREDRIKSTAD 10 900 139 29 109 372 40 009 511


0111 HVALER 2 755 614 -5 526 -1 234 -2 772 -619


0118 AREMARK 21 15 -2 246 -1 598 -2 225 -1 583


0119 MARKER 1 877 520 -5 009 -1 386 -3 132 -867


0121 RØMSKOG 1 283 1 895 59 87 1 342 1 982


0122 TRØGSTAD -582 -109 -7 219 -1 350 -7 801 -1 460


0123 SPYDEBERG 2 089 365 -9 098 -1 598 -7 009 -1 233


0124 ASKIM 7 746 497 -4 840 -312 2 907 185


0125 EIDSBERG 271 24 -6 024 -531 -5 752 -507


0127 SKIPTVEDT -274 -73 -8 000 -2 144 -8 274 -2 218


0128 RAKKESTAD -6 517 -812 -6 958 -868 -13 475 -1 680


0135 RÅDE 2 257 309 -7 928 -1 100 -5 671 -791


0136 RYGGE 2 848 186 -4 424 -290 -1 576 -104


0137 VÅLER 948 184 -7 065 -1 385 -6 118 -1 201


0138 HOBØL 1 516 283 -8 035 -1 504 -6 519 -1 220


Knr. Kommune


1000 kr kr per innb 1000 kr kr per innb 1000 kr kr per innb


Samlet utslag ny nøkkel


kostnads- Bruk av strukturkriterium og strukturkriterium


nøkkel ved beregning av basis


(grense full basis 25,4 km)


Utslag ny Revidert kostnadsnøkkel







Østfold – illustrasjon utslag ny kostnadsnøkkel og bruk av 
strukturkriteriet grenseverdi 25,4 km - kr per innbygger 
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Retningslinjer for sosiale medier  


Ledergruppen i Rømskog kommune har vedtatt retningslinjer for sosiale medier. 
Disse gjelder for alle ansatte i Rømskog kommune.. 


Sosiale medier er en samlebetegnelse på ulike internettbaserte verktøy for 
samhandling. Dette er først og fremst arenaer for informasjon, dialog og debatt.  


Dette dokumentet inneholder retningslinjer for bruk av sosiale medier som ansatt i 
Rømskog kommune og retningslinjer for hvordan vi opptrer som organisasjon. Målet 
er å ha retningslinjer som bidrar til åpenhet, et godt omdømme og sikker bruk. 


Rådmannen har et overordnet ansvar for at kommunikasjon og informasjon fremstår 
helhetlig og samordnet utad. Dermed også et overordnet ansvar for omdømme – det 
gjelder også i sosiale medier.  
 


Ved opprettelse av offisielle Facebook-sider, blogger og lignende for avdelinger, 
skole eller i forbindelse med informasjonskampanjer, skal dette gjøres i samarbeid 
med Rådmannen. Rådmannen skal være administrator for Facebook-sider og 
lignende, slik at vi kan sikre kontinuitet og redusere sårbarhet når andre 
administratorer er fraværende eller slutter. 
 


Ansattes bruk av sosiale medier 


 


Som ansatt i Rømskog kommune bidrar du til hvordan innbyggerne oppfatter 
kommunen og våre tjenesteområder. 
 
Som arbeidsgiver ønsker Rømskog kommune at ansatte som bruker sosiale medier 
er bevisste på at de representerer kommunen også som privatpersoner, og opptrer 
som gode ambassadører på jobb og i fritiden. Vi skaper omdømmet vårt sammen og 
alle er med å påvirke dette. 
 
Du må gjerne omtale Rømskog kommune, men ikke utgi deg for å være representant 
for Rømskog kommune, når du er aktiv som privatperson- vær tydelig på når du 
opptrer som privatperson og når du opptrer som ansatt. 







1.  Det du skriver på sosiale medier blir sett av mange og lar seg vanskelig 
slette.  


2. Tenk gjennom hvilken rolle du har på sosiale medier. Privat og profesjonell 
rolle kobles lett sammen – så vær bevist på at selv om du ytrer deg som 
privatperson kan dette oppfattes som Rømskog kommunes ytring. Jo mer 
profilert rolle du har i organisasjonen jo tettere er koblingen. 


3. Er du aktiv i faglige diskusjoner, vær åpen om hvor du jobber når det er 
relevant.  


4. Vær bevisst på etiske problemstillinger og reflekter over hvordan du kan 
oppfattes 


5. Tenk gjennom om du som privatperson skal ha kontakt med 
elever/pårørende/brukere eller leverandører i sosiale medier. Vær bevisst på 
skillet mellom privat og profesjonell sfære, selv om du synes det er greit kan 
dette på sikt føre til problemer. Rømskog kommune ser helst at slik kontakt 
reduseres til det minimale og ansatte skal ikke ta initiativ til slik kontakt. 


6. Ansatte har ytringsfrihet, men husk at taushetsplikten, kommunens etiske 
retningslinjer og informasjonsreglementet er gjeldende - også i sosiale medier. 
Ikke kommenter eller publiser informasjon du har tilegnet deg som ansatt i 
Rømskog kommune som enten er taushetsbelagt, er av personvernhensyn, 
unntatt offentlighet eller er under pågående saksbehandling. Vær forsiktig og 
bevisst på disse utfordringene!  


7.  Husk at du er personlig ansvarlig for alt du publiserer og at denne 
informasjonen er tilgjengelig for alle som har tilgang til din profil i lang tid. Kan 
du stå for det du skriver/ytrer også i fremtiden? Utvis god folkeskikk og 
varsomhet. 


8. Presiser at du ytrer deg som privatperson, og ikke ansatt i Rømskog 
kommune, dersom det kan reises tvil om din rolle. Hvis du publiserer, omtaler 
eller kommenterer innhold som er relatert til din jobb i kommunen skal du være 
tydelig på at disse innleggene er dine egne og ikke nødvendigvis 
representerer kommunes syn eller politikk. 


9. Husk at alt du publiserer av tekst, bilder, video m.m. skal være i henhold til 
”Lov om opphavsrett til åndsverk m.v. , og at du skal verne om opphavsretten. 
Det betyr at du ikke skal publisere noe du ikke selv eier eller har fått tillatelse 
til å publisere (eks. bilder av elever, kolleger, pasienter m.m.). 


10. Henvendelser direkte til Rømskog kommune skal besvares av administrator 
for kommunens profiler på sosiale medier, ikke av enkeltpersoner ansatt i 
kommunen. 
  


Rømskog kommunes offisielle kanaler 







Enheter eller prosjekter som ønsker å bruke sosiale medier som 
kommunikasjonskanal skal kontakte Rådmannen før kontoer eller sider 
opprettes. Han/hun skal ha oversikt over all ekstern kommunikasjon på sosiale 
medier og gi råd om strategier, mål og kanalvalg. 
 


Husk at alt du publiserer av tekst, bilder, video m.m. skal være i henhold til 
”Lov om opphavsrett til åndsverk m.v., og at du skal verne om opphavsretten. 
Det betyr at du ikke skal publisere noe du ikke selv eier eller har fått tillatelse 
til å publisere (eks. bilder av elever, kolleger, pasienter m.m.). 


 
Rømskog kommune kan benytte sosiale medier som en del av: 


 Nyhets- og informasjonsformidling 
 Prosjekter og kampanjer 
 Dialog og debatt med innbyggerne i kommunen 


I utgangspunktet skal kun administratorer av Rømskog kommunes offisielle kontoer 
uttale seg på vegne av kommunen i sosiale medier. 


Administratorer skal:  
 


 Legge ut nyheter, oppdatere sidene og jevnlig vurdere innhold i kommentarfeltet. 
 Svare på spørsmål og takke for positive tilbakemeldinger og skryt 
 Svare på nøytrale kommentarer som henvender seg til kommunen 
 Alltid svare på negative kommentarer saklig og høflig. Dersom dialogen blir usaklig, 


henvis evt. videre eller slette kommentaren. 
 Saksbehandling skal ikke foregå på sosiale medier og publikum skal veiledes videre. 
 På spørsmål som krever saksbehandling, eller har verdi som 


dokumentasjon/arkivverdig innhold, må innsender gjøres oppmerksom på 
kommunens dokumentasjonsplikt. Spørsmålet skal i tillegg videreformidles til rette 
instans og arkiveres.. 


 Rett alltid opp faktafeil 
 Vær bevisst på skillet mellom administrativt og politisk nivå (og opplys gjerne også 


om dette). 
 Henvis til rådmannens innstilling eller kommunestyrevedtak. 
 Ikke gi egne vurderinger av saker som er til politisk behandling, henvis til aktuelle 


sakspapirer og opplys om evt. Saksgang. 
 I krisesituasjoner der rådmannen har satt krisestab skal all kommunikasjon på sosiale 


medier gå via ansvarlig administrator. 
 


 


 


Vedtatt i ledermøte Rømskog 7.1 2016 








RAPPORT FINANSFORVALTNINGEN pr. 31.12.2015 
 


 


I henhold til Rømskog kommunes finansreglement som ble vedtatt i K-sak 53/10 den 


16.12.2010 kap 6.5 og 7.7, skal en finansrapport forelegges kommunestyret hver tertial. 


 


Rapporten skal minimum inneholde følgende: 


 


Ledig likviditet 


 Fordeling på de ulike plasseringsalternativer 


 Fordeling frie midler og hva som finnes på fond 


 Egne rentebetingelser 


 Rådmannens kommentarer om sammensetningen 


 


Gjeldsportefølje 


 Opptak av nye lån 


 Konvertering eldre lån 


 Sammensetning av verdi av porteføljen 


 Løpetid og gjennomsnittlig rentebinding 


 Egne rentebetingelser sammenlignet med markedet 


 Rådmannens kommentar av endring i risiko, gjenværende rentebinding 


 Forestående finansierings- /refinansieringsbehov 


 


 


Ledig likviditet 


Rømskog kommune har alle sine midler (100 %) i Marker Sparebank.  Kommunens samlede 


innskudd i Marker Sparebank overstiger ikke 2 % av bankens forvaltningskapital jfr 


finansreglementet pkt 6.1.  


 


Vi har ikke inngått avtale om endring av renteavtale med Marker Sparebank i denne perioden. 


 


 


Innskuddsplasseringer 30.09.2015 31.12.2015 


Innestående bank 3 507 612 2 665 921 


Herav skattetrekks midler 635 549 1 159 937 


Herav Startlånmidler 77 696 437 897 


Andre konti  1 068 087 


Rentesats  1,0% (skattetrekk 0,25%) 1,0%(skattetrekk 0,25%) 


Andre plasseringer 25 266 188 23 740 924 


Herav særinnskudd bank 25 149 979 23 624 715 


Herav Næringsfond 116 209 116 209 


Rentesats 2,55 (Næringsfond 1,00) 2,55 (Næringsfond 1,00) 


Totalsum innskudd 28 773 800 26 406 845 


   


 


Vi har en løpende vurdering av sammensetning på brukskonti og på konti med høyere rente. 







 


Pr 3. kvartal 2015 (nyeste statistikk) var snittrenten på bankinnskudd (for 


kommuneforvaltningen) 1,90%.  Pr. 31.12.2014 var snittrenten på 2,36% i flg SSB.  


NIBOR 3 mnd var på 1,20 % pr. november 2015 (nyeste månedsstatistikk)  i forhold til 1,51 


% 31.12.14. Avtaler som benyttes i mange tilfeller er ”NIBOR 3 mnd + 0,5 % margin” som et 


eksempel.   


 


Kommunen har driftslikviditet til å dekke løpende forpliktelser de neste tre måneder. 


Det er ikke avtalt tidsbinding for bankinnskuddene jfr finansreglementet pkt 6.1 


Låneportefølje 


 


Finansreglementet gir rammer for hvordan låneporteføljen skal forvaltes. Det skal vurderes 


sammensetning av lånetypene med fastrente og løpende rente. Rømskog kommune har i dag 


en andel av fastrente på 26 %, den samme som pr. 31.12.2014. Vi har et mål om at andelen 


fastrentelån skal være ca 25 %.   


 


I 2015 har rentenivået i pengemarkedet gått ned etter flere nedsettelser av styringsrenten. 


Denne utviklingen er i tråd med varsler fra økonomer og Norges Bank.   


 


Etter at administrasjonen i 2012 endret litt på sammensetningen av låneporteføljen vil det ikke 


være behov for nye endringer den nærmeste tiden. Skulle det oppstå vesentlige endringer på 


finansmarkedet eller i Rømskog kommune sin portefølje vil administrasjonen vurdere 


eventuelle endringer. De første forfallene på fastrente er ihht avtale mai 2017. 


 


I Finansreglementet ligger det også en begrensning om at enkeltlån ikke kan utgjøre mer enn 


25 % av den samlede låneporteføljen.  Av vår portefølje på ca 21,4 millioner kan et enkeltlån 


utgjøre 5,355 millioner. Alle lånene i porteføljen er godt innenfor dette kravet. Det største 


enkelt lån i dag er på ca. 4,1 millioner. 


 


Oversikten over låneporteføljen inneholder også Startlån fra Husbanken.  Dette er lån som i 


utgangspunktet skal betjenes uten noe bidrag fra kommunen, altså utelukkende av låntagerne. 


Vi har avtale med Lindorff som administrerer disse lånene.  Restgjelden på disse lånene er ca. 


kr.3.452.683. 


                                                                                                


Sammendrag 
låneportefølje Lånebeløp Restgjeld 


Sammen-
setning (%) 


 Snitt-
kredittid 
(år) 


 Snittrente-
binding (år) 


 
Snittrente 


Fast rente 7 800 000 5 665 333   26 27,62 2,96% 2,37% 


Flytende rente 25 169 820 15 755 144 74 25,52  1,99% 


 TOTALT 32 769 820 21 420 477               100  26,02 2,96% 2,09% 


 


Tabellen viser at Rømskog kommune har en snittrente på 2,37 % på fastrente og1,99% på 


flytende rente, begge sett sammen gir et snitt på 2,09%.  SSB sine statistikker viser at utlåns-


renten i kommunal sektor har et snitt på 2,11 %. Når vi ser på dette er våre avtaler like under 


snittrenten.   


  







 


Utestående fordringer 
 


Rømskog kommune har ingen utestående fordringer.  


 


 


Risikovurdering 
 
Sammensetning av låneporteføljen: 


 
Økt renteutgift med 1 % poeng generell økning av utlånsrenten vil på lånene med flytende 


rente utgjøre ca 158.000,- i årlig merutgift på den gjelden vi har pr 31.12.2015. 


Fordeling rentebinding 
 


 
 


Forklaring diagram 
Maks.- og min.-grafene tilsvarer maks.- og min.-tallene under "Normportefølje."   


Søylene viser hvordan den faktiske fordelingen i intervallene er. 


Flytende rente


Fast rente


0,0 %
10,0 %
20,0 %
30,0 %
40,0 %
50,0 %
60,0 %
70,0 %
80,0 %


1 2 3 4 5 6 7 8 9 10


andel


maks.


min.


Fordeling rentebinding vs.  valgt 
normportefølje 


 







Søylene for faktisk andel skal ideelt sett ligge mellom maks.- og min.- grafene, slik at man 


lett kan se om porteføljen holder seg innenfor de vedtatte grensene i finansreglementet. 


 


Vi kan nå se av grafen at vi har kort bindingstid på fastrentelånene,.  


 


Motpartsrapport 


 
Motpartsrapport (sammendrag) Saldo Andel 


Kommunalbanken 12 100 580  56,4% 


Marker Sparebank 1 231 985 5,8% 


KLP 2 951 953 13,8% 


Husbanken 5 135 959 24,0% 


Sum  21 420  477 100,00 % 


 


 


 
 


Det er ikke tatt opp nye lån i 2015, kun Startlån til videre utlån.. 


 


Forestående finansieringsbehov 


For 2016 er det vedtatt å lånefinansiere disse beløpene utover Startlån fra Husbanken 


pålydende  kr. 500.000,- 


 


 


Prosjekt 2016 2017 


Næringsbygg Bergtomta 3 000 000 1 600 000 


Hovedplan VA/ Renseanlegg 5 325 000  


Sum 8 325 000 1 600 000 


 


Kommunalbanken


Husbanken


KLP


Marker Sp.bk.













Utdrag fra Rømskog kommunestyrets møtebok fra 15.10.15 
 
VALG AV ELDRERÅD/RÅD FOR MENNESKER MED NEDSATT 
FUNKSJONSEVNE/BRUKERUTVALG  
KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  
 
Medlemmer:  
Foreslått av Rømskog pensjonistforening:   Vara:  
Jørn Ola Trandem       1. Anita Buer  
Ragnhild Kolle       2. Johs Ramberg  
Kari Pettersen       3. Ragnhild Sundsrud  
 
Eva Taraldrud       1. Trygve Ekeheien  
Nils Nilssen       2. Wivian Vikan  
 
Utvalget konstituerer seg selv. 








OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Sak:  KOM 43/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 13/57  


 DRIFTSASSISTANSEN I ØSTFOLD IKS - NY SELSKAPSAVTALE  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Ny selskapsavtale for Driftsassistansen i Østfold IKS (DaØ) godkjennes. 


 


Merknad: 


 


Sak:  KOM 45/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 13/406  


 REGIONALPARK HALDENKANALEN -EVALUERING  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Rømskog kommunene gir sin tilslutning til evalueringsutvalgets anbefalinger og oppretter 


lokal forankringsgruppe. Ordfører og rådmann gis fullmakt til å sette sammen denne etter de 


anbefalinger som rapporten gir. 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 46/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 14/18  


 INNKJØPSSAMARBEID  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Samarbeidsavtalen med Marker og Aremark kommuner sies opp. 


2. Det inngås samarbeidsavtale om felles innkjøpskontor for Indre Østfold med Eidsberg 


kommune fra den dato det ikke påløper økonomiske forpliktelser ifht nåværende avtale 


med Marker og Aremark kommuner. 


 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 47/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/260  


 IKT-SAMARBEID  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Rådmannen gis fullmakt til å forhandle frem nye avtaler for IKT-samarbeid fra 1.1.17. 


2. Når slik avtale inngås, sies samarbeidsavtalen med Marker kommune opp. 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 48/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/132  


 LOKALER BANKTJENESTER  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Lokal minibank ønskes i kommunens inngangsparti, hvor den gamle stod. 


2. Kommunens pris på utleie av bankbokser tredobles, med forbehold om at det ikke er i 


strid med leiekontraktene. 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 49/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 14/309  


 BREDBÅNDSKOMMUNIKASJON  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Rømskog kommune inngår et samarbeid med Romerike Bredbånd AS om 


fiberutbygging i kommunen. 


2. Ordfører og rådmann gis fullmakt til å inngå konkret avtale med Romerike Bredbånd 


AS med forutsetning om at minimum 90 % av husstandene skal gis mulighet for 


tilknytning og til lik pris for alle, kr 5 000 pr husstand for legging av kabel til 


tomtegrensen. I tillegg må husstanden dekke legging av kabel fra tomtegrensen og inn 


til huset.  


3. Anleggsbidraget begrenses til max kr 750 000 


4. Rømskog kommunes økonomiske andel av prosjektet dekkes over 


investeringsbudsjettet. 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 50/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/166  







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


 KOMMUNENS UTVALGSSTRUKTUR  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Ungdomsrådets oppgaver legges til brukermøte i Ungdomsfabrikken. 


2. Eldrerådet og Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne slås sammen og 


benevnes Brukerutvalg. Utvalget får 5 medlemmer, hvorav 3 er foreslått av Rømskog 


pensjonistforening. 


3. Viltnemdas oppgaver legges til Utvalg for Utvikling. 


4. Arbeidsmiljøutvalgets medlemmer har 4 medlemmer, hvorav arbeidsgivers 2 


representanter oppnevnes administrativt. De ansattes representanter er 


hovedverneombud og hovedtillitsvalgt. 


5. Rømskog kommunes forliksråd er felles med Marker kommune. Det velges 2 


medlemmer fra Rømskog kommune. 


6. Kommunens delegasjonsreglement og utvalgsreglement endres tilsvarende fra neste 


valgperiode. 


7. Det bevilges kr 30 000 til innkjøp av nettbrett til disposisjon for kommunestyrets 


medlemmer fra 14901-1990-120 Tilfeldige utgifter formannskapet. 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 51/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/277  


 TILSTANDSRAPPORT I GRUNNSKOLEN I RØMSKOG 2014/2015  


Ansvarlig: Rådmann / Økonomi / Roar Karlsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Tilstandsrapporten for grunnskolen for skoleåret 2014/2015 tas til orientering. 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 52/15 17.09.2015 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/258  


 OPPFØLGING AV FORVALTNIGSREVISJON BYGGESAK  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


Innstilling/Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Oppfølging av rapport om «Byggesaksbehandling», Rømskog kommune, tas til orientering. 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 53/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 13/461  


 KLAGESAK - BALLØKKE - HAUKENES  


Ansvarlig: Rådmann / Kultur / Elizabeth Wirsching 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Klagen tas til følge. Det bygges ikke ballbinge på kommunens tomt; gnr 67 brnr 77. 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 54/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 13/85  


 SØKNAD OM MOTORFERDSEL I UTMARK  


Ansvarlig: Rådmann / Utvikling / Ann Kristin Halvorsrud 


 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Rømskog kommune vil med hjemmel i forskrift for bruk av motorkjøretøyer i utmark og på 


islagte vassdrag § 6 gi tillatelse til gjennomføring av nasjonalt Enduroløp den 4. og 5. 


desember 2015. 


En forutsetter at politiets godkjenning av løpet og forholdet til berørte parter, inkludert naboer 


er avklart. 


 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 55/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/293  


 BOSETTING AV FLYKTNINGER  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Rømskog kommune bosetter 2 barnefamilier, inntil 10 personer i 2016. 


2. Økonomiske og administrative konsekvenser tas med i økonomiplanarbeidet.  


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 56/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/291  


 KOMMUNEREFORMEN NY INVITASJON TIL UTREDNING  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Rømskog kommune takker ja til å delta i utredningen sammen med Aurskog-Høland og Nes 


kommuner. 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 57/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/276  


 HØRING-ENKELTE ENDRINGER I INNDELINGSLOVEN OG 


KOMMUNELOVEN  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Rømskog kommune støtter forslagene til endringer i Inndelingsloven og 


Kommuneloven. Forslagene til endringer vil gjøre disse to lovene til hensiktsmessige 


redskap for kommunesammenslåing og grenseendring mellom kommuner.  


2. Rømskog kommune anbefaler at alternativ 2 for behandling av ROBEK-status ved 


kommunesammenslåing legges til grunn for lovendringene.  


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 58/15 17.09.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/139  


 FYRINGSANLEGG  


Ansvarlig: Rådmann / Utvikling / Stian Stenseth 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Det utarbeides en kravspesifikasjon for tilbudskonkurranse som legger grunnlaget for å 


levere et velfungerende SD-anlegg og et EOS. I tillegg skal det her være med 


kravspesifikasjon for konvertering av oljekjele til bio-olje. 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


2. Den eksisterende oljekjelen konverteres slik at den kan fyres med bio-olje. 


3. Det installeres et SD anlegg. 


4. Det installeres et EOS anlegg. 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 59/15 15.10.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/329  


 GODKJENNING AV KOMMUNESTYREVALGET 2015  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Valgstyrets møteprotokoll for kommunestyrevalget 2015 – 2019 godkjennes. 


Kommunestyrevalget for 2015 Rømskog kommune er gyldig. 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 60/15 15.10.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/330  


 VALG AV FORMANNSKAP  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Som formenn og varaformenn til Rømskog formannskap er følgende valgt: 


 


Arbeiderpartiets og Kristelig Folkepartis liste: 


Som formenn: 


Thor Håkon Ramberg  







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Turid Dahlum Nilsen 


Jan Birger Holth 


 


Som varaformenn: 


1. Gunstein Arnesen 


2. Nils Nilssen 


3. Bjørnar Holmedal 


4. Catrin Nylænde-Haugen 


5. Ole Johan Bergquist 


Senterpartiets liste: 


Som formenn: 


Gudbrand Kvaal 


Randi Dalheim 


 


Som varaformenn: 


1. Dag-Ivar Høisveen 


Stefan Gundersen 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 61/15 15.10.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/331  


 VALG AV ORDFØRER  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Thor Håkon Ramberg er valgt som ordfører for perioden 2015-2019. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 62/15 15.10.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/333  







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


 VALG AV VARAORDFØRER  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Turid Dahlum Nilsen ble valgt til varaordfører for perioden 2015-2019. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 63/15 15.10.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/332  


 VALG AV KONTROLLUTVALG  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlemmer:    Varamedlemmer:  


Lars Erik Ottosson   1. Bjørn Erik Lauritzen 


Toril Astrup    2. David Bergquist  


Inger Lien    3. Unni Ekeheien 


 


Som leder velges:   Som nestleder: 


Lars Erik Ottosson   Toril Astrup 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 64/15 15.10.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/328  


 VALG AV UTVALG, RÅD OG REPRESENTANTER  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Vedtak: 


VALG AV UTVALG FOR OPPVEKST OG OMSORG 


 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


KrF og AP:  


Medlemmer:    Vara:    


Roar Høisveen   1. Andreas Lejon 


Bjørnar Holmedal   2. Gunn Marit Gjemble 


Catrin Nylænde-Haugen  3. Magnus Børresen 


Astrid Helgesen Bolstad  4. Thomas Nilsen 


 


SP: 


Medlemmer:    Vara: 


Dag-Ivar Høisveen   1. Inger Johanne Taraldrud 


Mikael Bakker   2.  


Ann-Mari Bakketun   3.  


 


Som leder velges   Roar Høisveen 


Som nestleder velges   Dag-Ivar Høisveen 


 


Formannskapet får fullmakt til å oppnevne resterende varamedlemmer. 


 


VALG AV UTVALG FOR UTVIKLING/PLANUTVALG/VILTNEMD  


 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


KrF og AP:  


Medlemmer:    Vara:    


Gunstein Arnesen   1. Nils Nilssen 


Jan Atle Gjemble   2. Ole Johan Bergquist 


Tone H. Jørgensen   3. Espen Dammen 


Mari Berger     4. Berit Ludvigsen 


 


SP: 


Medlemmer:    Vara: 


Stefan Gundersen   1. John Sigmund Moen 


Thomas Kragtorp   2. Kolbjørn Moen 


Hilde Rasmussen   3.  


 


Som leder velges   Stefan Gundersen 


Som nestleder velges   Gunstein Arnesen 


 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Formannskapet får fullmakt til å oppnevne resterende varamedlem. 


 


 


VALG AV ADMINISTRASJONSUTVALG 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlemmer:    Vara: 


Ordfører    1. Jan Birger Holth 


Varaordfører    2. Nils Nilssen 


Gudbrand Kvaal   3. Randi Dalheim 


 


Som leder velges   Ordfører 


Som nestleder velges   Varaordfører 


 


VALG AV VALGSTYRE 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlemmer: 


Formannskapet 


 


Som leder velges Ordfører 


Som nestleder velges Varaordfører 


 


VALG AV KLAGENEMND 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlemmer: 


Formannskapet 


 


Som leder velges Ordfører 


Som nestleder velges Varaordfører 


  


VALG AV ELDRERÅD/RÅD FOR MENNESKER MED NEDSATT 


FUNKSJONSEVNE/BRUKERUTVALG 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlemmer: 


Foreslått av Rømskog pensjonistforening:    Vara: 


Jørn Ola Trandem       1. Anita Buer 


Ragnhild Kolle        2. Johs Ramberg 


Kari Pettersen        3. Ragnhild Sundsrud 


 


Eva Taraldrud    1. Trygve Ekeheien 


Nils Nilssen    2. Wivian Vikan 


 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Det delegeres til utvalget å konstituerer seg selv. 


 


 


VALG TIL HEIMEVERNSNEMND 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlemmer:    Vara: 


Espen Dammen   1. Øystein Myrvold 


Stefan Gundersen   2. Gjermund Nilsen 


 


 


VALG AV BEREDSKAPSRÅD 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlemmer:     Vara: 


Ordfører     Varaordfører 


Rådmann     Rådmannens stedfortreder 


Tjenesteleder Utvikling   Tjenesteleder helse- og omsorg 


Lensmannen i Marker og Rømskog 


Områdesjefen i Heimevernet 


 


 


VALG AV LØNNSFORHANDLINGSUTVALG FOR LEDERE 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Formannskapet 


 


 


VALG TIL SAMARBEIDSUTVALG FOR SKOLEN 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:    Vara: 


Leder Oppom    Nestleder Oppom 


 


 


VALG TIL SAMARBEIDSUTVALGET FOR BARNEHAGEN 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:    Vara: 


Leder Oppom    Nestleder Oppom 


 


 


VALG AV MEDLEM TIL MENIGHETSRÅDET 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:     Vara: 


Randi Dalheim   Nils Nilssen 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


 


 


VALG AV STYREMEDLEM TIL FAMILIEN STANGS FOND 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:    Vara: 


Frank Jensen    Hemming Ringsby 


 


 


VALG TIL INDRE ØSTFOLD REGIONRÅD 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlemmer:    Vara: 


Ordfører    1. Varaordfører 


Gudbrand Kvaal   2. Randi Dalheim 


    


 


VALG AV REPRESENTANT TIL KS FYLKESMØTE 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Representant    Vararepresentant 


Gudbrand Kvaal   Thor Håkon Ramberg 


 


 


VALG AV MEDLEMMER TIL STYRET FOR RØMSKOG NÆRINGSSELSKAP AS 


BEHANDLING: 


Det ble fremsatt følgende fellesforslag: 


Saken utsettes. Formannskapet får fullmakt til å foreslå medlemmer som velges av selskapets 


generalforsamling. 


Enstemmig vedtatt. 


 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Saken utsettes. Formannskapet får fullmakt til å foreslå medlemmer som velges av selskapets 


generalforsamling. 


 


 


VALG AV REPRESENTANT TIL GENERALFORSAMLING ASVO 


BJØRKELANGEN AS 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:    Vara: 


Ordfører    Varaordfører 


 


 


VALG AV REPRESENTANT TIL GENERALFORSAMLING NORASONDE AS 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:    Vara: 


Ordfører    Varaordfører 


 


 


VALG AV MEDLEM TIL STYRET FOR VORTUNGSVEIEN 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:    Vara: 


Skogbrukssjef    Tjenesteleder Utvikling 


 


VALG AV MEDLEM TIL STYRET HAUKENESTÅRNET 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:    Vara: 


Randi Dalheim   Varaordfører 


 


 


VALG AV MEDLEM TIL STYRET FOR NORDRE RØMSKOG VANNVERK AL 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:    Vara: 


Tjenesteleder Utvikling  Rådmannen 


 


 


VALG AV REPRESENTANT TIL KLPs VALGMØTE 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:    


Ordfører 


Varaordfører  


Rådmannen 


 


 


VALG AV REPRESENTANT TIL ÅRSMØTE ROMERIKE HMS SENTER 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:    Vara: 


Tjenesteleder Oppvekst  Tjenesteleder Helse og omsorg 


 


 


VALG TIL REPRESENTANTSKAP I MARKER SPAREBANK 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem: 


Rita Tørnby 


 


 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


FORSLAG PÅ STYREMEDLEMMER 


Indre Østfold kommunerevisjon IKS   


Østfold Interkommunale arkivselskap IKS 


Indre Østfold Kontrollutvalgssekretariat 


Indre Østfold Krisesenter IKS 


Driftsassistansen i Østfold IKS 


Indre Østfold Utvikling IKS 


 


BEHANDLING: 


Det ble fremsatt følgende fellesforslag: 


Saken utsettes. Formannskapet får fullmakt til å oppnevne medlemmer.   


Enstemmig vedtatt 


 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Saken utsettes. Formannskapet får fullmakt til å oppnevne medlemmer.   


VALG TIL REPRESENTANTSKAPET FOR MORTENSTUA SKOLE IKS 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


VALG TIL REPRESENTANTSKAPET I ØSTFOLD INTERKOMMUNALE  


ARKIVSELSKAP IKS 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


 


VALG TIL REPRESENTANTSKAPET I INDRE ØSTFOLD KOMMUNEREVISJON 


IKS 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


 


VALG TIL REPRESENTANTSKAPET I INDRE ØSTFOLD 


KONTROLLUTVALGSSEKRETARIAT IKS 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlemmer:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


VALG AV MEDLEM TIL REPRESENTANTSKAPET I INDRE ØSTFOLD 


KRISESENTER IKS 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


 


VALG AV MEDLEM TIL REPRESENTANTSKAPET I INDRE ØSTFOLD 


UTVIKLING IKS 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


 


VALG AV MEDLEM TIL REPRESENTANTSKAPET I DRIFTSASSISTANSEN I 


ØSTFOLD IKS 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


 


VALG TIL INTERKOMMUNALT UTVALG MOT AKUTT FORURENSNING I 


ØSTFOLD IAU 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


VALG AV MEDLEM TIL STYRET TIL AURSKOG-HØLAND OG RØMSKOG 


REISELIVSLAG 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:    Vara: 


Roar Høisveen    Catrin Nylænde-Haugen 


  


 


VALG AV MEDLEM TIL VALGKOMITE AURSKOG-HØLAND OG RØMSKOG 


REISELIVSLAG 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Medlem:  


Ordfører 


 


 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


KONFLIKTRÅDET – OPPNEVNING AV KOMMUNAL REPRESENTANT TIL 


OPPNEVNINGSUTVALG 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem: 


Dag Ivar Høisveen 


 


 


VALG TIL STYRENDE ORGANER REGIONALPARK HALDENKANALEN 


BEHANDLING: 


Det ble fremsatt følgende felles tilleggsforslag: 


Resterende valg utsettes og delegeres til formannskapet. 


Enstemmig vedtatt. 


 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Regionalparkrådet: 


Politisk representasjon: 


Medlem:    Vara: 


Ordfører    Varaordfører 


 


Resterende valg utsettes og delegeres til formannskapet. 


 


 


VALG TIL ÅRSMØTET I OKOS (Opplæringskontoret for offentlig sektor i Østfold) 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


 


VALG AV MEDLEM TIL STYRET FOR GRENSEKOMITEEN VÄRMLAND 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK:  


Medlem:   Vara: 


Ordfører   Varaordfører 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 65/15 05.11.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


 


Arkivsak: 14/523  


 REGLEMENT FOR FINANSFORVALTNING I RØMSKOG KOMMUNE  


Ansvarlig: Rådmann / Økonomi / Roar Karlsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Reglement for finansforvaltning i Rømskog kommune vedtas. 


Det legges frem finansrapport 2 ganger pr år i tillegg til årsmeldingen. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 66/15 05.11.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/355  


 FINANSRAPPORT 3. KVARTAL 2015  


Ansvarlig: Rådmann / Økonomi / Roar Karlsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Rapporten tas til orientering. 


Rådmannen vurderer om finansreglementet kan endres slik at finansrapporteringen kan følge 


kommunens regnskapsrapportering hvert tertial. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 67/15 05.11.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/298  


 TERTIALRAPPORT 2.TERTIAL 2015  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Saken utsettes. 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 68/15 05.11.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/132  


 LOKALER BANKTJENESTER  


Ansvarlig: Rådmann / Utvikling / Stian Stenseth 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Rømskog kommune er tjent med å ha minibank og aksepterer at foajeen bygges om for å gi 


plass til ny minibank med innskuddsautomat. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 72/15 10.12.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/354  


 VURDERING AV GJENOPPTAKELSE AV VILTNEMNDA  


Ansvarlig: Rådmann / Utvikling / Ann Kristin Halvorsrud 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Det opprettes viltnemd i Rømskog kommune 


Formannskapet utnevner representanter til viltnemda og avgjør om den skal ha 


vedtaksmyndighet. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 73/15 10.12.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Arkivsak: 13/187  


 REVIDERING AV HANDLINGSPROGRAM DELPLAN 2015, KULTUR  


Ansvarlig: Rådmann / Kultur / Elizabeth Wirsching 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Rømskog kommune vedtar revidert handlingsprogram for 2015-2017 til «Delplan for 


idrettsliv, friluftsliv og kulturbygg 2014-2017». 


Foreslåtte tiltak søkes innarbeidet i budsjett/økonomiplanperioden. Klubbhus vil medføre 


kommunal medfinansiering. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 74/15 10.12.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/298  


 TERTIALRAPPORT 2.TERTIAL 2015  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Tertialrapport 2.tertial 2015 tas til orientering. 


Investeringsbudsjettet revideres i tråd med oversikten. 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 75/15 10.12.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/199  


 ØKONOMIPLAN 2016-2019 MED BUDSJETT OG HANDLINGSPLAN 


2016  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


BUDSJETT 2016: 


1. Skjema 1 A vedtas som Rømskog kommunes driftsbudsjett for 2016 med 


            kr 52 679 000 til fordeling drift. 


Rehabilitering av østveggen på hovedhuset samt maling av tinghuset og servicehuset 


på Kurøen utføres i 2016. Midlene tas fra kommunens vedlikeholdsfond. 


2. Budsjettskjema 1B Økonomiske rammer 2016 som viser fordelingen på tjenestene 


vedtas. 


3. Skjema 2A og 2B vedtas som Rømskog kommunes investeringsbudsjett 2016 med kr 23  


 373 000 til bruttoinvestering i anleggsmidler, med følgende tillegg:  


Tavler skolen: hele investeringen tas i 2016, dvs kr 200 000.  


Det videreføres kr 3 000 000 til næringsbygg i 2016. 


4. Rømskog kommune opptar startlån i Husbanken på kr. 500 000. 


5. Prisene på kommunale avgifter og tjenester vedtas som vist i vedlagte prisliste med 


unntak av anleggsbidrag ny kloakkledning. Byggesak- og oppmålingsgebyr hytter 


settes til 50 % av gebyret for ny bolig. 


 


ØKONOMIPLAN 2016-2019: 


1. Skjema 1A drift og 1B drift vedtas som kommunens økonomiplan 2016 – 2019. 


2. Budsjettrammer for investeringer for 2016-2019 vedtas slik de fremgår av tabell 2A og 2B 


med følgende endringer:  


Tavler skolen: hele investeringen tas i 2016, dvs kr 200 000.  


Det avsettes kr 500 000 til ballbinge på Vestsida i 2017. Administrasjonen utreder 


alternative plasseringer. Prosjektet dekkes av fondsmidler/lånemidler.  


Det avsettes kr 100 000 til møbler i store festsalen i 2017, midlene tas fra fond.  


Det videreføres kr 6 500 000 til næringsbygg med kr 3 000 000 i 2016 og kr 3 500 000 i 2017. 


Punktet kloakkledningsnettet tas ut av økonomiplanen for perioden 2017-2019. Det 


gjøres en ny vurdering av finansieringen forbundet med tilkobling av resterende 


husstander, inkl Trosterud. Kostnadene for husstander med spredt avløp skal 


synliggjøres. 


3. Rådmannen gis fullmakt til å oppta lån i samsvar med investeringsbudsjettet og til å 


undertegne lånedokumentene. 


4. I 2016 utredes innføring av eiendomsskatt og evt. takseringer. Utredningen legges 


frem i egen sak. 


5. Det er ønskelig å beholde to lærlingeplasser. 


 


FULLMAKTER 2016: 


1. Rådmannen gis fullmakt til å disponere kommunens vedlikeholdsfond i tråd med  


vedtatt vedlikeholdsplan. 


2. Rådmannen gis fullmakt til å disponere kommunens barnehagefond.  


3. Rådmannen får fullmakt til å foreta nødvendige endringer i drifts- og  







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


investeringsbudsjettet, og mellom drifts- og investeringsbudsjettet i den grad det er  


nødvendig for å bringe budsjettene i samsvar med regnskapsforskriftene. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 76/15 10.12.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/376  


 KOMMUNEREFORMEN - UTREDNING AV 


FORHANDLINGSGRUNNLAG  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


1. Prosjektgruppen gis fullmakt til å utrede et forhandlingsgrunnlag for en sammenslåing 


med Aurskog-Høland kommune og evt. nabokommuner til Aurskog-Høland.  


2. Det nedsettes et forhandlingsutvalg. Prosjektgruppen utgjør forhandlingsutvalget. 


Forhandlingsutvalget gis fullmakt til å fremforhandle en intensjonsavtale med 


Aurskog-Høland kommune og evt. nabokommuner til Aurskog-Høland. Rådmannen 


bistår forhandlingsutvalget. 


Administrasjonen utarbeider en fremdriftsplan for arbeidet som inkluderer en plan for 


kommunikasjon med innbyggerne. Innbyggerne skal gis mulighet til å uttale seg om 


intensjonsavtalen før kommunestyret fatter sitt endelige vedtak i juni 2016. 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 77/15 10.12.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/435  


 ETTERANMODNING OM BOSETTING AV FLYKTNINGER  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


1. Rømskog bosetter i tråd med tidligere kommunestyrevedtak 10 flyktninger (to 


familier) i 2016. 


2. Rømskog kommune legger til grunn foreløpige plantall for bosetting i 2017 15 


flyktninger 


3. Det bosettes ikke enslige mindreårige asylsøkere før statlig fullfinansiering av 


barnevernstiltak for disse er vedtatt. 


 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 78/15 10.12.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/380  


 MØTEPLAN 1.HALVÅR 2016  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUNESTYRETS VEDTAK: 


Den fremlagte møteplanen vedtas med følgende endring: 


Utvalg for Utvikling/Planutvalg: onsdag 27.januar og onsdag 18.mai  


Formannskapsmøte 18.mai 


Merknad: 


 


 


Sak:  KOM 79/15 10.12.2015 


Kategori:  


Status: Vedtak iverksatt 


Iverksatt:  


 


Arkivsak: 15/427  


 FASTE PROTOKOLLUNDERTEGNERER KOMMUNESTYRET  


Ansvarlig: Rådmann /  / Anne Kirsti Johnsen 


 


Vedtak: 


KOMMUENSTYRETS VEDTAK: 


Som protokollunderskrivere i valgperioden 2015-2019 velges Catrin Nylænde Haugen og 


Gudbrand Kvaal. 


Pga Kvaals forfall velges Randi Dalheim til å underskrive protokollen 10.12.15 







OPPFØLGING AV VEDTAK 
 


Utvalg: KOMMUNESTYRET  


Dato: 01.07.2015 - 31.12.2015 


Enhet: /  


Status: IV Vedtak iverksatt 


Kategori:  


 


 


 


Merknad: 


 


 


 








 


 


 


 


 


Kommunikasjonsplan 


Rømskog og kommunereformen-fase 2 
 


 


 


   







 


 


 


INNLEDNING 


I alt utvikling- og endringsarbeid er god kommunikasjon og informasjon nødvendig 


for å nå de mål som er satt. Kommunereformen er et arbeid som angår alle 


innbyggerne og involverer mange interessenter, og derfor har kommunikasjonsplanen 


mange målgrupper. Den inneholder kommunikasjonstiltak rettet mot de ulike 


målgruppene som er involvert i arbeidet. 


 


Planen bygger på følgende prinsipper: 


 Åpenhet 


 Medvirkning 


 Inkludering 


 Aktiv informasjon 


 


Målet for kommunikasjonsarbeidet er å gi nødvendig informasjon fra kommunen og 


gi innbyggere og ansatte mulighet til å fremme sine synspunkter og påvirke prosessen. 


 


 


 


Mål    Alle innbyggere og ansatte skal få info og mulighet til å  


    uttale seg 


 


Budskap   Dine synspunkter er viktige og vil bli tatt med i  


    vurderingen 


 


 


     Budsjettramme  Kr 50 000 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


KAPITTEL 1 







 


 2 


Målgruppe Aktivitet Ansvarlig Tid 


Innbyggere 


Publisering 


intensjonsavtale  


Folkemøte  


 


Hjemmesiden 


- dokumenter 


- lenker 


- Innspillsskjema 


Rømsjingen 


 


Facebook 


 


Spørreundersøkelse 


 


Bibliotektreff 


 


Adm/ordfører 


 


 


 


Adm. 


 


 


ordfører 


 


Adm. 


 


Prosjektgruppa/adm. 


 


Formannskapet 


 


 


20.april 


 


Fortløpende 


 


 


 


 


Hver måned 


 


Fortløpende 


 


Mai 


 


25.april 


 


Ansatte 


 


Dialogmøte 


Fortløpende epost om når 


noe er publisert 


Adm 


Adm 


Mai 


 


Lag og 


foreninger 
Tilby dialogmøte Ordfører/adm 


April/mai 


Politikere Temamøter Prosjektgruppa 21.4.16 


Media Inviteres til eksterne tiltak Ordfører  


 
























































 


 
 
 


 
 
Bli med på det grønne skiftet – støtt ”Ordførere for tre” 
 
Kjære ordfører-kollega.                
 


For det første, gratulerer med valget. Jeg håper du har kommet på plass og tenkt 


gjennom hvordan du skal ta tak i de viktige oppgavene for din kommune de 


neste fire årene. Jeg håper en av oppgavene handler om klima. 


 


Flere rapporter viser nemlig at kommuner og fylker kan spille en sentral rolle i 


klimaarbeidet og overgangen til det grønne skiftet, ikke minst innenfor bygg og 


boligsektoren. Jeg inviterer deg derfor til å bli med på en nasjonal stafettaksjon 


”Ordførere for tre”.   


 


Det finnes mange ting en kommune kan bidra med i overgangen til det grønne 


skiftet, ikke minst innen transport og avfall.  Men også innenfor bolig- og 


byggsektorene finnes det potensialet. Bygg står i dag for mer enn en tredel av 


alle klimagassutslipp. Økt bruk av tre som byggemateriale er ett enkelt tiltak 


norske kommuner raskt kan bruke i arbeidet for reduserte klimautslipp. Trær og 


skog er et av de viktigste elementene for å binde karbon og de norske skogene 


har et årlig nettoopptak av CO2 som tilsvarer ca. 50 prosent av 


klimagassutslippene fra andre sektorer i Norge. Ved å benytte tre som 


bygningsmateriale viser beregninger at man binder ca. 750 kg CO2 pr m3, mens 


man ved å bygge i stål og betong frigjør ca. 1000 kg CO2 pr m3. 


 


De siste årene har massivtre blitt et nytt produkt basert på tre – i tillegg til 


tradisjonelt reisverk. Det har vist seg at massivtre i mange sammenhenger er en 


fullverdig konkurrent til stål og betong som byggemateriale i mange hustyper. 


Dette sett både i forhold til pris, byggehastighet, arbeidsmiljø og bomiljø.  


 


Rundt om i verden er denne byggemetoden i sterk vekst og møter 


annerkjennelse i mange miljøer. I Norge er byggemetoden kommet i gang og 


særlig har det blitt bygd mange hybelhus i massivtre i tilknytning til høyskoler og 


universiteter. Flere kommuner vurderer å øke bruken av massivtre i bygg – det 







kan være skoler, sykehjem omsorgsleiligheter mm. Potensialet er likevel enda 


større. 


 


Stortingets har gjort vedtak om at Norge skal redusere klimagassutslippene i 


Norge med 40% innen 2030, sammenlignet med 1990-nivå. De har også vedtatt 


at Norge skal være et lavutslippssamfunn i 2050. Skal vi få til dette må alle gode 


krefter bidra og følge opp med konkrete tiltak. 


Østfold fylkeskommune har i den anledning vedtatt at alle bygg som oppføres i 


fylkeskommens regi skal vurderes oppført i tre.  I Rakkestad kommune vedtok vi 


i juni i år at oppføring av kommunale bygg skal skje innen bærekraftige rammer 


og med fornybare råstoff. I tillegg vedtok vi at bygg i kommunens regi alltid skal 


vurderes utført i massivtre eller reisverk av trematerialer og det skal fremgå av 


anbudsgrunnlaget.  


I en undersøkelse vi gjorde i sommer ovenfor alle landets ordførere og rådmenn 


sier for øvrig 45% at de ikke har tilstrekkelig kunnskap i egen kommune om 


miljø- og klimafordelene ved bruk av massivtre som byggemateriale. 27% mener 


de har det. Så mange som 28% vet ikke om de har slik kompetanse.  I Rakkestad 


kommune er vi i ferd med å bygge opp slik kompetanse, og vi vet at for at tre som 


byggemateriale skal få reell effekt som et nasjonalt klimareduserende tiltak, så 


må alle norske kommuner bli bedre: 


 Etterspørrere av trekonstruksjoner, for å øke markedsandelen 


 Bestillere, med kunnskap og kompetanse 


 Støttespillere, for virksomheter som vil ta en risiko. 


 


Jeg håper du tar kontakt med meg, slik at jeg kan gi deg praktiske råd og tips om 


hvordan du kan bidra til det grønne skiftet i din kommune gjennom bruk av tre 


som byggemateriale i kommunale bygg. Du kan også gå inn på nettsiden 


www.byggmedtre.no og få nærmere informasjon. Jeg håper du tar imot 


utfordringen. Vi har ingen tid å miste. 


 


 


Med vennlig hilsen 


 


 


 


Ellen Solbrække 


Ordfører 


Rakkestad, 23. november 2015 
 
 
 



http://www.byggmedtre.no/






Samarbeidsavtale med Latviske kommuner 


Aktivitetsrapport 2014  


30. juni 2015 


      


9 juni 2015, Riga  


 
I følge samarbeidsavtalen signert 18.10.2011 av ordførerne i Amata, Jaunpiebalga, Pargauja, Ligatne, 


Priekuļi, Vecpiebalga og Rauna kommuner i Latvia, ordførerne i Spydeberg, Rømskog, Aremark og 


Marker kommuner og fylkesordfører i Østfold, skal arbeidsgruppen utarbeide en aktivitetsrapport 


innen 30. juni 2015. Dette utkastet til årsrapport inneholder en beskrivelse av aktiviteter som ble 


gjennomført i 2014, samt prosjektideer for 2015, foreslått av medlemmene av arbeidsgruppen. 


Forslagene ble diskutert av partnerne på 2 arbeidsgruppemøter i Latvia.  


 


Aktiviteter som fant sted i Latvia, 2014: 


 


1. 6 jegere fra Norge besøkte Pargauja for å diskutere muligheter for opplæring og samarbeid 


for jegere i januar 2014. Konklusjon: Denne aktiviteten videreføres i de kommende årene. 


Man bør forsøke å utvikle næringen gjennom vennskapssamarbeidet mellom lokale jegere 


i samarbeidskommunene.   


 


2. Samarbeid med Pargauja jegerlag om en sommerjaktleir for ungdommer i Markuliči i juli 


2014. 4 unge jegere fra Norge deltok på sommerleiren. Konklusjon: Sommerleiren var 


vellykket og av høy kvalitet. Videreføres.  


 


3. 3 ledere fra BMX-sykkelklubben i Aremark besøkte Vecpiebalga BMX-klubb i september 


2014 or å utvikle samarbeid og utveksling, samt holde konkurranser. Begge klubbene har 


veldig gode BMX-baner og aktive klubber. De håper å utvikle samarbeidet videre.  


 


4. Den årlige latvisk-norske konferansen fant sted 10.-11. november 2014 i Pargauja 


kommune i Latvia. Tittelen på konferansen var “From talking to working” (“Fra ord til 


handling”) Fra Latvia deltok flere enn 30 representanter fra 7 kommuner samt bedrifter, 


fra Norge deltok 19 representanter fra Østfold fylkeskommune, Aremark, Marker, 


Spydeberg og Rømskog kommuner, Ungt Entreprenørskap, og Elita Cakule fra KS. 


Hovedtema som ble diskutert var: Ungt entreprenørskap, samarbeid innen kultur og 


turisme, felles prosjekter. 


 


Konklusjoner: Studietur til Norge kan organiseres for unge entreprenører fra Latvia. Nye 


turisme og kulturprosjekter må bli initiert. Samarbeid mellom ungdom må styrkes 


gjennom deltakelse i ungdomsutvekslinger med fokus på demokrati. Nye prosjekter innen 


folkehelse og eldreomsorg bør fremmes, samt utveksling mellom bedrifter og samarbeid 


for entreprenører, kulturutveksling og langvarige samarbeidsavtaler mellom skoler. 


 


5. Den årlige Innovation Circle Network (ICN)-konferansen 12.-13. november 2014 “A 


connected Baltic Sea Region 2020” (“En sammenkoblet Østersjøregion 2020”), med 


deltakelse fra alle de samarbeidende kommunene. Deltakerne lærte om ulike prosjekter og 


programmer tilknyttet utvikling av Østersjøregionen/Nordeuropa, transport, kultur etc. 


 


6. Et Erasmus +-prosjekt som Innovation Circle Network søkte om ble innvilget støtte i 


2014. Partner fra Latvia er Rauna kommune. Aktivitetene vil hovedsakelig finne sted i 


2015 og 2016.  


 







7. Besøk fra en delegasjon fra Marker (11 personer) til Vecpiebalga barnehage, 26.-28. 


september 2014.  


 


8. Besøk til Latvia og Vecpiebalga fra 9 administrativt ansatte fra Aremark, September 2014.  


 


9. ICN arbeidet med to søknader til Interreg Østersjøprogrammet: Ett turismeprosjekt 


(COIN) (ble ikke godkjent i første fase) og TenTacle (ble godkjent i første fase).  


 


 


Aktiviteter som fant sted i Norge, 2014 : 


 


1. Studietur til Norge, Indre Østfold, 28.-30. april for å lære om organisering av sosial-, 


helse- og omsorgstjenester i de norske kommunene. 10 deltakere fra Latvia (ordførere og 


rådmenn fra 7 latviske kommuner). Delegasjonen besøkte helsesentre, aldershjem og 


relaterte institusjoner i Spydeberg, Aremark, Marker, Rømskog og Askim.  


Konklusjoner: Besøket var veldig nyttig for begge parter. Tolking mellom latvisk og norsk 


var veldig nyttig for gruppens felles diskusjoner og utveksling av erfaringer. Tolking må 


videreføres for fremtidige studiebesøk også.   


 


2. 6 personer (4 fra Vecpiebalga and 2 fra Pargauja) deltok i feiringen av nasjonaldagen i 


Norge og 200-årsjubileet for Norges grunnlov.  


 


3. De tre norske medlemmene av arbeidsgruppen hadde tre separate møter i Norge i tillegg 


til fellesmøtene for hele arbeidsgruppen.  


 


4. En fredskonferanse for ungdom fant sted i Norge i 2014. Konferansen samlet 200 unge 


mennesker, hvor også 5 ungdommer fra Pargauja kommune deltok.  


 


Planlagte aktiviteter i 2015 


 


1. Møte i Daugavpils 26.-27. mai for å møte partnere og finne nye prosjektmuligheter. Møtet var 


organisert av KS fra Norge og det latviske departementet for miljøbevaring og 


regionalutvikling. Tore Johansen fra Aremark presenterte erfaringene fra det latvisk-norske 


samarbeidet de siste 4 årene som en suksesshistorie.  


2. Erasmus +-prosjektaktiviteter med deltakelse fra samarbeidskommunene. Fra Latvia: Rauna og 


6 andre samarbeidskommuner samt ICN-partnere.  


3. Den årlige bilaterale latvisk-norske konferansen i november 2015 med deltakelse fra nylig 


valgte politiske representanter fra Norge, for å bli kjent med de latviske partnerne, lære om 


samarbeidshistorikken og diskutere nye prosjektideer.  


4. ICN årskonferanse i Berlin 28.-30. oktober 2015. 


5. Fortsette samarbeid om jakt- og sommerleirer/utveksling mellom unge jegere. 


6. Studiebesøk til Norge i september fra 16 personer fra Parguaja, besøk relatert til jakt, utendørs 


aktiviteter og miljø. 


7. Besøk til Norge fra barnehagelærere fra Vecpiebalga.  


8. Besøk fra Spydeberg til Straupe skole, mars 2015, 8 personer.  


9. Besøk til Spydeberg fra Straupe skole, mai 2015.  


 


Andre ideer som kan vurderes i 2015: 


 


 


1. De latviske kommunene vurderer medlemskap i Innovation Circle Network. Dette har vært 


diskutert, men ingenting er besluttet ennå.  


 


2. Rauna, Jaunpiebalga og Ligatne er på utkikk etter partnerkommuner i Norge.  


 







 


Andre prosjektideer foreslått av norske og latviske kommuner:  


 


1. Initiere samarbeid mellom unge landbrukere og ungdommer fra rurale områder for å 


utveksle erfaringer. 


 


2. Pargauja kommune er interessert i prosjekter som fokuserer på ungdomspolitikk og 


miljøspørsmål finansiert av EU-programmer, utveksling av bedrifter, kultur og turisme, 


sosialt arbeid.  


 


3. Vecpiebalga fokuserer på ungdomsmedvirkning i utviklingsprosesser i kommunen, 


turisme- og kulturformidling og miljøprosjekter (vannforvaltning, fiske etc.)  


 


4. Styrking av samarbeidet når det gjelder turisme, merkevarebygging (branding) og 


privat-offentlig samarbeid. Involvere Visit Østfold mer i samarbeidet.  


 


5. Samarbeid og utveksling om eldreomsorg, forbedring av eldres fysiske helse gjennom 


fysisk aktivitet, trim og lek/spill. 


  


6. Nye prosjekter innen folkehelse. 


 


7. Samarbeid innen førskoleopplæring, seminarer og utvekslinger slik at lærere kan lære 


nye undervisningsmetoder.  


 


8. Utvikle næringer og arbeid for unge mennesker for å forhindre at de flytter ut av 


regionen. Utvikle Ungt Entreprenørskap i skolen.   


 


9. Amata er interessert i turismeprosjekter innenfor seniorturisme, samt vannforvaltning i 


innlandsområder. Rauna er interessert i kulturminneforvaltning, Priekuli fokuserer på 


samarbeid innen ungdom, utveksling for bedrifter, kultur og turisme. 


 


 


Møter for partnerne i 2015  


Arbeidsgruppen diskuterte to mulige møter i 2015; 


           - Arbeidsgruppemøte i april 2015   


- Felles møte for partnerne til samarbeidsavtalen i juni 2015  


 


Økonomi 


Samarbeidsavtalen innebærer at arbeidsgruppen har EUR 8000 per år for møter og reiser.  


- Medlemmene av arbeidsgruppen dekker egne reiseutgifter. 


- Vertspartner betaler for kostnader knyttet til leie av møtelokale og lunsj.  


 


Både latviske og norske kommuner har også noe midler til internasjonalt samarbeid på egne 


budsjetter.  


 


Medlemmer av arbeidsgruppen 


Ella Fridvalde-Andersone, Vecpiebalga 


Hardijs Vents,  


Baiba Zvejniece , Pargauja 


Tore Johansen, Aremark, Marker og Rømskog 


Sigmund Lereim, Spydeberg 







Rita Merca, administrativ representant for de latviske kommunene  


Kjersti Garberg, administrativ representant for Østfold fylkeskommune, 2012-2013  


Line Helene Nilsen, administrativ representant for Østfold fylkeskommune, 2013-2014  





